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Hody se vydařily, 
co říkáte?
I v letošním roce se v Chropyni celý víkend 
od pátku do neděle hodovalo a slavilo 
s bohatým programem. O víkendu 3.–5. září 
se stovky návštěvníků bavily na tradičních 
Chropyňských hodech.

Pátek 3. září 2021 
Třídenní hodové oslavy zahájila paní starostka 
Ing. Věra Sigmundová za doprovodu znělky 
o Chropyni od známého skladatele Emila Ax-
mana. Následovala muzikálová pohádka pro 
děti Princezna ze mlejna, kde nechyběl veselý 
čertík ani nešikovný vodník. Známé písničky 
z pohádky si zpívaly nejen děti, ale i někteří 
dospělí. Kapela TTQ rozpálila v podvečerních 
hodinách hudební scénu na vlnách rocku. 
A byla to opravdu paráda. Zakončení páteční-
ho programu opět patřilo dětem. Animovaná 
nálož dobré nálady s pohádkou Trollové: 
Světové turné pobavila větší i menší prťata.

Klára Kadlčíková 

Výstava patchworku
Součástí hodového programu byla i výstava 
věnovaná specifické textilní technice – pa-
tchworku.  Anglicky patch je záplata a work 
je práce. Jedná se o sešívání malých, různě 
barevných kousků látek tak, aby vytvářely 
geometrické vzory. Výsledný patchwork může 
být použit samostatně, ale častěji bývá spojen 
v tzv. „sendvič" (horní vrstvu tvoří patchwork, 
uprostřed bývá rouno a spodní vrstvu tvoří 
látka) a je ozdobně prošit drobnými stehy. 
Takto sešitý patchwork se nazývá quilt.
Patchwork byl v minulosti technikou užíva-
nou napříč společenskými vrstvami, jedná 
se o metodu velmi starou, zřejmě nejstarší 
dochovaný patchwork pochází z Číny 
z 8.-9. století n. l. Oblíbeným se patchwork 
stal také v Anglii v 17. století. Používal se pře-
devším k výrobě přehozů a závěsů. Tenkrát 
bylo smyslem této techniky využití dobře 
dochovaných částí starších látek. 
Velké obliby se dočkal patchwork mezi 
ženami amerických osadníků, které si tuto 
dovednost přivezly s sebou ze staré vlasti. 
Dokázaly díky ní zhodnotit zbytky látek 
a obnošených šatů, dal se tak znovu použít 
i malý kousek látky.  Americkým „vynálezem“ 
bylo sešívání dek z menších částí, tzv. bloků. 
Jde o čtverce jednotné velikosti (často 12 pal-
ců). To umožňovalo snadnější práci. Ame-
rické ženy často pracovaly na svých dekách 
společně, scházely se na patchworkových 
dýcháncích a vyměňovaly si látky i vzory 
a společně dokončovaly celé deky.
Ačkoliv u nás šikovné a kreativní švadleny 
kousky látek sešívaly asi vždy, ať už z důvo-
du hospodárnosti nebo estetiky, technika 
patchworku si k nám našla svou vlastní cestu 
až po roce 1989, kdy začaly být do Česko-
slovenska distribuovány časopisy pro tvořivé 
ženy, ve kterých byly inspirativní vzory, návo-
dy a postupy. Od té doby si tady pachwork 
žije vlastním životem, má stále více příznivců. 
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Stejně jako kdysi v Americe začaly vznikat 
„spolky“ patchworkářek, které jednak šijí, ale 
také pořádají jarmarky, výstavy a jiné akce, 
které se v mnoha městech staly tradičními. 
Patchwork je dnes vnímán i jako umělecká 
technika, díla vyrobená tímto způsobem 
nacházíme v předních světových muzeích 
a galeriích. 
Prostřednictvím jedné z patchworkářek, 
která žije v Chropyni, paní Marie Šlachtové, 
jsme získaly pro výstavu velmi pěkné výrobky 
– deky, polštáře, obrazy a další, které nám 
zapůjčily patchworkářky z regionu. Ve víceú-
čelovém sále zámku byla instalována výstava, 
která probíhala po dobu hodů. Návštěvnost 
byla vysoká a my, pořadatelé, moc spokojení 
s vysokou úrovní výstavy. Po celou dobu výstavy 
bylo možné si některé výrobky i zakoupit.
Děkujeme paní Marii Šlachtové, autorce 
výstavy, a dále paní Ivě Buráňové a panu 
Leopoldu Klaškovi, kteří pomohli s instalací 
výstavy a zajištěním pořadatelské služby. Dě-
kujeme také Muzeu Kroměřížska, zejména 
paní ředitelce Mgr. Martině Miláčkové, která 
nám vyšla vstříc ve všech požadavcích, které 
jsme vznesli.       

Jana Kutá

Sobota 4. září 2021
Od brzkých ranních hodin se do areálu zá-
meckého parku sjížděli řemeslníci a prodejci 
regionálních potravin, kteří netrpělivě čekali 
na první návštěvníky.
Ten umí to a ten zas tohle…, ale je jen málo 
řemesel, která překonala tisíciletí, stále existují 
a jsou potřebná pro dnešní generace. Některá 
z nich byla k vidění po celou sobotu.
Kovář s důvtipem předváděl i vyráběl, mýdlař-
ka míchala směsi vůní, perníkářka rozdávala 
nejen perníková srdce, ale i krásné úsměvy. 
Přadlena, obklopena ovčí vlnou, předváděla 
nejenom práci s kolovrátkem, ale i s česačkou 
vlny. Usměvaví stánkaři nabízeli keramiku, 
korálky, šité hračky, dřevěné výrobky aj. Ale 
co by to bylo za jarmark bez dobrot. Neda-
leký Záhlinický pivovar nabídl k ochutnávce 
několik druhů piv i limonád, které doplnily 
tradiční metodou vyráběné mléčné výrobky 
z regionální farmy. Něco sladkého? Co třeba 
frgále, domácí trubičky nebo koláčky?
Krásné slunné odpoledne pobízelo návštěv-
níky k procházce. V zámeckém parku lákaly 
zvědavce živé sochy gesty a kreacemi, některé 
jen nehnutě stály a čekaly, až je návštěvník 
rozpohybuje vhozenou mincí do klobouku. 
Celou atmosféru doplnil chůdař, který viděl 
z Chropyně až do Kojetína, jak byl vysoký. 
Jako každý rok byl pro děti připravený i vlá-
ček. Hlavní hodový program na pódiu zahájil 
sympatický pěvecký soubor Móresáci. Po nich 
následovala parta veselých dam (a jednoho 
pána), kteří si říkají Chropyňské babky. 
Soubor Ječmínek opět nezklamal a předvedl 
skvělé nové pásmo lidových písní a říkanek.

Klára Kadlčíková

Hody se vydařily, 
co říkáte?
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Pohádkové bytosti a strašidla po roce 
navštívily chropyňský zámek
U vstupu do rytířského sálu vítaly návštěv-
níky malé princezničky, které návštěvníky 
zvaly na prohlídku zámku. V rytířském sále 
se všichni mohli setkat s králem, královnou 
a jejich potomstvem, v Ječmínkově jizbě 
čekal král Ječmínek se svou maminkou. 
V další komnatě byl k vidění hastrman Rača 
i s malou soutěží a písničkou o chropyňském 
zámku a hastrmánkovi. Na návštěvníky čekal 
loupežník Karaba, který přepadl prince Jaku-
ba. Nakonec princi zlaťáky nechal, protože 
je nesl hezké Aničce, do které se princ za-
miloval. Návštěvníci správně uhádli, že tato 
ukázka je z pohádky „Tajemství staré bambit-
ky“. Před vstupem do strašidelného sklepení 
vítaly návštěvníky krásné princezny i bílá paní. 
Ve sklepení bylo opravdu strašidelno. K vidění 
byla mrtvá nevěsta na márách i upír. Čerti 
tam hledali Dorotu Máchalovou, která za své 
hříchy propadla peklu, a tak ji vážili na pe-
kelné váze. K vidění byla dokonce čertí škola 
s malými čertíky, čertice rozdávaly sladká 
cukrátka dětem přímo z pekelného kotlíku. 
Krásné čarodějky nabízely čarodějný nápoj lás-
ky, ježibaba z perníkové chaloupky rozdávala 
perníčky. Všechny návštěvníky okouzlil svými 
kouzly čaroděj. 
Doufám, že se zámek líbil, i když byl i straši-
delný. Ráda bych poděkovala všem pohád-
kovým postavičkám, které zpestřily prohlídku 
pohádkového zámku, a také kastelánkám, 
které provázaly zámkem návštěvníky. Zámek 
se uskutečnil za finanční podpory města Chro-
pyně, za kterou Kamínek moc děkuje.                                

Hana Paňáková

Dým a kouř…, hoří. Volejte hasiče!
Jednotka hasičů města Chropyně předvedla 
na hodech ukázku hašení požáru. Na místě 
byl připraven domek postavený z dřevěných 
palet. Na likvidaci požáru byla povolána 
technika CAS 20 Scania, volací znak HKM 
311, s družstvem 1+3. Po příjezdu jednotky 
na místo zásahu provedl velitel zásahu prů-
zkum a rozhodl o nasazení vysokotlakého 
proudu. Celá likvidace byla prováděna v dý-
chacích přístrojích a požár byl zanedlouho 
zlikvidován. Po ohni bylo možné krátce si pro-
hlédnout moderní techniku.

Jan Bednář

Dost bylo napětí. Pojďme se bavit!
Hudebně zábavný program BAMBINOparty.
cz pro děti připravila parta mladých umělců 
pod vedením Páji Chabičovského. 
Podvečer patřil hudební skupině Arrhythmia. 
Tři violoncella a jedny bicí v rukou hudebníků 
zahrály neuvěřitelnou rockovou, metalovou, 
ale i klasickou nálož, která dostala do varu 
stovky návštěvníků. 
Sobotní program uzavřela tradičně kapela 
EXPO PENSION.

Klára Kadlčíková 

Hody se vydařily, 
co říkáte?
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Neděle 5. září 2021
Nedělní hodový program otevřela slavnostní 
bohoslužba v kostele sv. Jiljí. 

Hodová mše svatá
V programu Chropyňských hodů (a ne-
jen chropyňských) můžeme jako jeden 
z bodů nalézt také „hodovou mši svatou“. 
Co to vlastně je? Jedna z mnoha dalších 
kulturních a zábavných akcí? Další z atrakcí?
Pojďme se tedy do kostela podívat. Co se dě-
je? Zpívá se, hraje se na varhany. Že by kon-
cert? Tentokrát varhanní? V průvodu jdou 
krojovaní – takže folklorní vystoupení? 
Mluví se, čte se – tedy nějaký projev, proslov 
nebo snad průvodní slovo nějakým pásmem? 
V kostele můžeme také vidět obrazy, sochy 
– umělecká díla. Je to nějaký typ galerie, 
výstavní síně?
Z pohledu povrchního pozorovatele by se to tak 
mohlo jevit. Důležitý je však obsah a celkové 
zaměření. Vše, co se koná v kostele, a zvláště 
mše svatá (ať už hodová nebo jakákoliv jiná 
během celého roku), je a má být zaměřeno 
především k oslavě Boha.
Vysvětlit podstatu a význam mše svaté krátce 
a stručně – to nelze. Do toho (a do celé kře-
sťanské víry) je třeba pronikat postupně 
– a k tomu je třeba odhodlání a vytrvalosti. 
Jak se říká – co za něco stojí, to nás něco 
stojí. A zde se jedná o skutečnost, která 
nás nekonečně převyšuje. Mše svatá se sice 
odehrává v tomto světě, ale není z tohoto 
světa. A tento svět přesahuje – a vtahuje nás 
do vyššího světa – zprostředkovává věřícím 
skutečný kontakt s Bohem. To jistě stojí 
i za velmi velké úsilí. A k tomu bych Vás 
všechny rád pozval. Poznávejte Ježíše Krista, 
přijměte jej za svého Pána a Spasitele a nechte 
svůj život proměnit v duchu katolické víry.
To Vám všem ze srdce přeje

P. Stanislav Trčka
      

Dechovka rozhodně není jen pro dříve 
narozené
Nedělní hodový program pokračoval po slav-
nostní mši svaté koncertem dechové kapely 
Hanačka z Břestu. Byl to pohodový koncert, 
a kdo si myslí, že dechovka hraje pro „staré“, 
ten je na omylu. Každopádně nejstarším 
členem kapely je kapelník a tomu je 42 let, 
nejmladším členem je jeho 17letý syn. Většina 
muzikantů má mezi 20–30 lety. Kapela má 
celkem 18 muzikantů, s výjimkou 2 členů 
se hraním všichni profesionálně živí. 
Výborně hráli a byl na ně i hezký pohled, 
publikum se bavilo, a když před polednem 
končili, zjistili jsme, že i výtoč v našem stánku 
byla slušná.

Jana Kutá

Hudba rozdávala radost na všechny 
strany
Zlatým hřebem nedělního programu bylo 
dlouho očekávané vystoupení známé zpě-

Hody se vydařily, 
co říkáte?
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vačky Leony Machálkové, která i přes menší 
technické problémy zazpívala známé písně 
z muzikálů.
Neděle se pomalinku chýlila ke svému konci. 
Ale to ještě nebylo vše. Cimbálovka Dubina 
dokázala opět potěšit písničkami, rozdávala 
radost na všechny strany. Bylo to krásné za-
končení Chropyňských hodů 2021. 
Celým hodovým programem provázel skvělý 
moderátor Zdeněk Štokman. 

Klára Kadlčíková

Velké poděkování všem
Jistě se mnou budete souhlasit, že letošní hody 
se opravdu vydařily. Krásné počasí a pest-
rý program, to byla jedinečná kombinace, 
která přinesla tolik příjemných chvil během 
celého víkendu, za kterým stojí spousta práce 
a příprav.
Poděkování si zaslouží všichni, díky kterým 
se na Hody 2021 bude určitě vzpomínat v dob-
rém. Děkujeme, Vaší práce si vážíme. Byly 
to v pořadí již druhé hody pod taktovkou nově 
zřízené organizace Služby občanům Chropyně. 
Byly vydařenější než ty minulé. 

Už teď se těšíme na ty příští.

Věra Sigmundová

Hody se vydařily, 
co říkáte?



7

8/2021 Zpravodaj města Chropyně

V rámci projektu Moderní Městský úřad Chropyně chystáme v příštím 
roce plnou elektronizaci některých služeb, abychom využili možností 
moderních technologií pro zjednodušení výkonu samosprávy.
Význam a způsob elektronizace můžeme demonstrovat na příkladu 
poplatku za svoz odpadů. Město má na starosti realizaci svozu a za tuto 
službu občané platí stanovený poplatek. Aby jim mohl být poplatek 
vyměřen, je doteď nutné vyplnit formulář a podat ho na úřadě. Tak jako 
některé zboží lze koupit v internetovém obchodě, tak chceme, aby tato 
administrativní povinnost šla realizovat pomocí internetu. 
Můžete tak danou povinnost realizovat, kdy se Vám to bude hodit, 
a to nejen v úředních hodinách. Služba bude dostupná 24 hodin 
po 7 dní v týdnu a to odkudkoliv. Nemusíte se vzdálit ze svého domo-
va. Stačí jen počítač nebo mobil s připojením na internet a prohlížeč. 
Tato administrativní povinnost je vázána na konkrétní osobu. Proto u po-
dání potřebujeme bezpečně vědět, kdo je podávající osoba. U tištěného 
formuláře uvedete svoje osobní údaje, jako jsou jméno, příjmení, další 
identifikační data a správnost údajů stvrdíte podpisem. V elektronické 
formě je to jednodušší. Stačí využít elektronickou identitu (https://www.
eidentita.cz/Home/Citizen), která je klíčem k elektronickým službám. 
Důležitá je skutečnost, že k elektronickým službám nemusíte mít žádné 
další přihlašovací údaje. Tvůrcům systému elektronické identity totiž bylo 
jasné, že pokud by si občan musel pamatovat tisíce údajů do různých 
portálů, tak by jejich užitečnost klesla prakticky na nulu. Proto funguje 
centrální služba, která Vaši identitu s Vaším výslovným souhlasem předá. 
V souvislosti s tím se objevila prostá myšlenka, jaký způsob identifikace 
se používá nejvíce? Odpověď je snadná – téměř každý z nás má dnes 
internetové bankovnictví. 
Údaji, kterými se tedy přihlašujeme k bankovním službám, se můžeme 
přihlásit i ke službám poskytovaným státem nebo postupně zaváděné 
elektronizaci služeb samospráv, tedy měst a obcí.
Banka pomocí těchto údajů autorizuje Vaše platby, tak proč by nemělo 

Automatické služby Městského úřadu Chropyně

jít potvrdit identitu občana pomocí této autority? Banka, která Vaši 
identitu zná, nám potvrdí, že jste to opravdu Vy. Díky tomu můžeme 
formulář údaji vyplnit za Vás a víme, že platba jde od Vás, podobně 
jako při nákupu přes internet.
Každého samozřejmě v této souvislosti napadne otázka, zda někdo 
tyto přihlašovací údaje nemůže zneužít. Odpověď na ni je jednoduchá 
– nemůže. Protože základní princip bezpečnosti Vašich údajů spočívá 
v tom, že banka nepředává Vaše přihlašovací data, ale jen potvrdí, 
že Vy jste Vy. Banka data nikomu neposkytuje ani neprodává. Pouze 
potvrdí vaši identitu, a to vždy na základě vašeho souhlasu a iniciativy. 
Předá pouze ta samá data, která vyplňujete ve formuláři. Přístup k Va-
šemu účtu tak neopustí bezpečné prostředí mezi Vámi a Vaší bankou. 
Jestli Vás to zaujalo, můžete odpovědi na různé otázky, které Vás jistě 
napadly, najít na webu bankovní identity https://bankovni-identita.cz/
nejcastejsi-dotazy/. 

Ing. Jiří Rosecký
inzerce
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Rada města Chropyně se sešla od vydání minulého čísla Zpravodaje 
třikrát. Dne 9. srpna mělo jednání, ze kterého byl omluven místosta-
rosta, na programu 18 bodů, při jejichž projednávání Rada města 
jednohlasně mimo jiné: 
- doporučila Zastupitelstvu města Chropyně schválit protokoly 

o předání majetku k hospodaření organizacím Služby občanům 
Chropyně, p. o., v celkové hodnotě 1.041.230,20 Kč a SMM 
Chropyně v celkové hodnotě 22.072.140,62 Kč;

- schválila uzavření smlouvy o nájmu pozemku o výměře 26 m2 
za cenu 25 Kč/m2/rok za účelem zřízení a provozování zpevněné 
plochy pro odstavování motorových vozidel u prodejny v ulici 
K. H. Máchy; 

- schválila uzavření smlouvy se společností Kooperativa pojišťov-
na, a. s., jejímž předmětem je pojištění majetku města Chropyně 
na následující dva roky, v nabídkové ceně 219.647 Kč.;

- schválila smlouvy o využití obecního systému odpadového hos-
podářství a zajištění zpětného odběru elektrozařízení se společností 
ELEKTROWIN;

- schválila uzavření smlouvy o dílo s firmou Alumbrado, s. r. o., 
na zhotovení projektové dokumentace nového střediska volnoča-
sových aktivit a požární zbrojnice v Plešovci;

- schválila uzavření smlouvy o dílo s firmou CAD PROJEKT PLUS 
na zhotovení projektové dokumentace pro akci „Šatny a zázemí 
pro národní házenou Chropyně“;

- schválila uzavření smlouvy na administraci výběrového řízení 
na dodavatele stavby „Městské kulturní středisko – revitalizace spo-
lečenského sálu“, s firmou Steska, Kavřík, advokátní kancelář, s. r. o.;

- souhlasila s vykácením smrku a borovice na pozemku parcelní číslo 
605/3 v důsledku provádění opravy kanalizační stoky;

- souhlasila se stavbou „Nové lodžie pro bytový dům ul. Díly 558, 
559 a 560“;

- souhlasila s úpravou ceníku Městského koupaliště Chropyně 
od 9. 8. 2021 spočívající v jeho rozšíření o jednorázové vstupné 
na kondiční plavání.

Z 80. jednání Rady, jež mělo na programu 18 bodů a proběhlo dne 
30. srpna, se neomluvil žádný z jejích členů a radní toho dne mimo jiné:

- schválili uzavření smlouvy o spolupráci s firmou DIMATEX CS, s. r. o., 
na umístění nových kontejnerů pro účely sběru a převzetí nepo-
třebného textilu a párované obuvi od občanů města, 

- schválili uzavření dodatku k pojištění odpovědnosti za škodu 
způsobenou provozem na dvě nová elektrovozidla SMM Chropyně;

- schválili uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace 
z rozpočtu města Chropyně pro oddíl atletiky;

- schválili přidělení dvou bytů v Domě s pečovatelskou službou;
- souhlasili s vyhrazením čtyř parkovacích míst na sídlišti;
- souhlasili se záměrem fy T-Mobile na zřízení podzemní op-

tické telekomunikační sítě na pozemcích ve vlastnictví města 
Chropyně;

- schválili dodatek č. 1 ke smlouvě o svozu a likvidaci komu-
nálního odpadu pro město Chropyně, spočívající ve změně 
frekvence vývozu;

- schválili žádost firmy SOVIS CZ, a. s., na změnu termínu dokon-
čení díla „Oprava ocelového mostu Chropyně“, a to z 31. 8. 2021 
na 24. 9. 2021;  

- schválili uzavření smlouvy o dílo na investiční akci „Dětské hřiště 
na ulici K. H. Máchy" s firmou František Smitka za celkovou cenu 
419.192,40 Kč včetně DPH;

- uložili vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí v termínu 
do 13.09.2021 objednat u firmy DEALS MANAGEMENT, a. s., tech-
nickou pomoc při administraci žádosti o dotaci z Národní sportovní 
agentury na „Obnovu povrchu hřiště pro národní házenou".

V pořadí 81. jednání Rady, jež mělo na programu 38 bodů a proběhlo 
dne 13. září, se po omluvě neúčastnil Ing. Macháček. Rada toho dne 
mimo jiné:
- doporučila Zastupitelstvu města vzít na vědomí informaci o hospo-

daření města Chropyně v roce 2021 a schválit Rozpočtové opatření 
města Chropyně č. 3 v roce 2021;

Z jednání Rady města Chropyně

Ocelový most se po celkové 
a tolik potřebné rekonstrukci vrátil na své místo.

Parkování zákazníků provozovny kebabu ve spojnici ulic Moravská 
a Tovačovská působí vrásky všem projíždějícím vozidlům. 

Majitel nemovitosti pro zákazníky vybudoval odstavné parkování. 
Zbývá už jen, aby jej zákazníci začali používat!
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Z jednání Rady města Chropyně

Mateřská škola Chropyně připravuje otevření klinické logopedické 
ambulance v prostorách bývalé knihovny v budově MŠ v ulici 
Tyršova čp. 570. Záměr aktuálně posuzuje krajská hygienická 
stanice, která ve věci vydá v brzké době závazné stanovisko. Násled-
ně může stavební úřad změnit účel užívání dotčené části budovy.

JP

V Chropyni snad brzy 
otevře logopedická 
ambulance

Probíhající oprava chodníku na ulici Komenského 
nezůstane sama, naváže na ni oprava parkovací plochy 

mezi farou a sokolským stadionem, i parkoviště u bývalé SMM.

V červenci provedl Zlínský kraj jako vlastník pozemní komunikace 
prostřednictvím vybraného dodavatele opravu povrchu vozovky na prů-
tahu naším městem, a to od vjezdu do Chropyně v ulici Masarykova 
po křižovatku u podniku Fatra.
K obnově vodorovného dopravního značení dochází až nyní s odstupem 
několika týdnů od realizace. Časový odstup není žádným opomenutím. 
Naopak. Odstup mezi položením nového asfaltobetonového povrchu 
a provedením vodorovného dopravního značení – dělicích čar, přechodů 
pro chodce, nápisů pozor děti apod. - je nutný z pohledu nezbytnosti 
dodržení technologických postupů. Odpusťte laické zjednodušení, 
ale nový asfalt se musí tzv. nejprve „vyjezdit“, aby na něj barvy dobře 
chytily a měly tak potřebnou životnost.

DJ, JP

Dopravní značení 
opraveného průtahu městem

- vzala na vědomí informaci, že město neobdrželo žádnou nabídku 
na odkoupení budovy bývalé knihovny;

- zamítla uzavření smlouvy o převodu vlastnictví mezi městem 
Chropyně a Českou republikou – Krajským ředitelstvím policie 
Jihomoravského kraje, jejímž předmětem je převod automobilu 
Volkswagen Transporter pro SDH;

- uložila zveřejnit záměr prodeje části pozemku o výměře cca 115 m2 
v ulici K. H. Máchy za minimální nabídkovou cenu 250 Kč/m2;

- schválila uzavření smlouvy o zřízení věcného břemene s firmou 
EG.D, a. s., ve věci stavby s názvem „Chropyně, Komenského - kabel. 
smyčka VN, AO“;

- doporučila Zastupitelstvu schválit změnu v Regulačních pod-
mínkách výstavby uvedených v kupní smlouvě, a to výšku plotu ze 
120 cm na 150 cm na hranici veřejných a soukromých ploch pro 
majitele v lokalitě Podlesí v rozsahu výstavby druhé etapy rodinných 
domů;

- schválila uzavření smlouvy o nájmu se společností Albert Česká 
republika, s. r. o., na část parcelního čísla 1093/95, o výměře 12 m2 

v katastrálním území Chropyně, za cenu 5 Kč/m2/den včetně DPH 
pro účely vozíkového stání;

- doporučila Zastupitelstvu schválit uzavření veřejnoprávní smlouvy 
o poskytnutí dotace ve výši 100 tis. Kč z rozpočtu města pro oddíl 
gymnastiky na pořádání Mistrovství ČR v TeamGym;

- schválila uzavření návrhu dodatku smlouvy o zajištění zpětného 
odběru elektrozařízení se společností Asekol;

- uložila vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí v termínu 
do 11. 10. 2021 zajistit podání žádosti o dotaci na rekonstrukci 
víceúčelového hřiště ve vnitrobloku ulic Moravská – Nádražní 
prostřednictvím grantového procesu Oranžová hřiště;

- vzala na vědomí informace k záměru na zřízení zdravotnického 
zařízení – logopedické ambulance - v prostorách bývalé knihovny 
v budově mateřské školy čp. 570 v ulici Tyršova;

- vydala souhlasné stanovisko k potřebnosti opravy sportoviště 
– „Retoping povrchu házenkářského hřiště";

- schválila uzavření dodatku č. 5 smlouvy o spolupráci při tvorbě, 
aktualizaci a správě Digitální technické mapy obce se Zlínským 
krajem;

- souhlasila s vyhrazením dvou parkovacích míst na ulici Moravská;
- uložila vedoucímu Odboru výstavby a životního prostředí projed-

nat v termínu do 11. 10. 2021 všechny tři varianty řešení záměru 
cyklostezky z Plešovce do Kroměříže s dotčenými osobami;

- vzala na vědomí informace školských zařízení k zahájení nového 
školního roku;

- schválila snížení rozpočtu r. 2021 v souvislosti s úsporami energií 
o 300.000 Kč u ZŠ Chropyně;

- schválila zadání veřejné zakázky s názvem „Elektronická úřední 
deska“ v rámci projektu s názvem „Moderní městský úřad Chropyně“;

- uložila starostce města svolat zasedání Zastupitelstva města Chropy-
ně na 22. 9. 2021 od 17:00 do místnosti č. 10 Městského kulturního 
střediska Chropyně.

SK
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Vážení a milí pánové. Ano, právě vám je určen dnešní podtitul. 
Kdepak byste byli, kdyby nebylo žen? Přemýšleli jste o tom někdy? 
Předně si troufnu říct, že byste vůbec nebyli. Ano, už slyším ta slova 
o tom, jak nezbytný je i váš podíl práce při zplození každého nového 
života. Dobrá, uznávám, bez vás bychom to nezvládly.
Přemýšleli jste, pánové, ale někdy o své (možná co se provozních 
nákladů týče) dražší polovičce také z pohledu ženy, hospodyně, 
matky, učitelky, kuchařky, uklízečky, ošetřovatelky a vím já co ještě? 
Ruku na srdce, to že si umíte sami navařit, vyprat či vyžehlit košili 
nebo přebalit svého potomka dříve, než plena povolí a vydá svůj 
obsah… to všechno je patrně zásluha nějaké ženy ve vašem okolí. 
Jak často na nás zaremcáte. Na oplátku uznávám, že i my často brble-
me. Hold, jak se píše v jedné známé knize, jestlipak to nebude tím, 
že my jsme z Venuše a vy jste z Marsu. Nikdy si úplně neporozumíme. 
Vždycky byly a budou naše životní osudy v něčem jiné. Nikdy nebu-
dou naprosto dokonale sladěné. Ale to je dobře. To by byla škoda. 
Jedině když si zachováme svou odlišnost, budeme moci jedni dru-
hé svým úžasným způsobem obohatit. My vás prostě budeme prohá-
nět kolem domácích prací. Budete si sice na nás občas stěžovat, ale 
až se jednou octnete někde sami, snad si vzpomenete, že nebýt mámy, 
neuměli byste tohleto, nebýt manželky, neuměli byste tamhleto. 
Shodněme se na tom úsloví z dnešního podtitulu. Za vším najdete 
ženu. Málokdo chce strávit svůj život v osamění. Každý hledá společ-
nost. A když říkám každý, pak opravdu každý, i velikáni historie naší 
republiky. I pan prezident Masaryk našel inspiraci – a to je hlavní 
pro náš seriál o chropyňských rodácích – v ženě, která se narodila 
tady u nás. I když teď váhám. Inspirací byla ona jemu nebo on jí? 
A, pánové, nebojte se. My vás nikdy nepřestaneme milovat. Jste naši 
a bez vás by ten život ale vůbec nestál za to.

Dana Jedličková

Helena Scholzová-Železná
Poslední přítelkyně Tomáše Masaryka
Přestože náš první prezident zastával názor, že „každý muž má mít 
ve svém životě jen jednu ženu a žena jen jednoho muže, kteří 
mají žít ve svazku manželském“, jako vdovec své krédo teoreticky 
i prakticky pozměnil. K prvnímu osobnímu setkání došlo v roce 1932 
ve slovenských Topoľčiankách.
Když v roce 1923 zemřela našemu prvnímu prezidentovi milovaná 
žena Charlotta, bylo mu už sedmdesát tři let. I když se jeho puritánská 
dcera Alice snažila chránit jeho pověst dokonce i před ním samým, 
Masaryk se ženám líbil a ženy se líbily jemu. Není se čemu divit. Tento 
štíhlý a pohledný muž měl obrovské charisma. Žen si vážil a choval 
se k nim vždy pozorně. Přitahoval je přirozenou elegancí a na svůj 
věk i obdivuhodnou svěžestí a mladistvým zjevem. 
Po celý život se ostatně těšil relativně dobrému zdraví. Vždyť prakticky 
v důchodovém věku, ve svých čtyřiašedesáti letech, odešel do exilu 
a v následujících čtyřech letech stále cestoval a pracoval. Preziden-
tem se pak stal poprvé v 68 letech a poté byl zvolen ještě třikrát. 
Udržoval se ve skvělé kondici.
V posledních letech se do povědomí široké veřejnosti dostal intenzivní 
vztah TGM a spisovatelky Oldry Sedlmayerové. Podle všeho překračo-
val rámec obyčejného přátelství. Méně známá je poslední přítelkyně 
našeho prvního prezidenta – sochařka Helena Scholzová-Železná. 
Když se Helena s Masarykem seznámila, nebyla to už žádná mladice, 
ale zralá padesátiletá žena, ovšem stále přitažlivá umělkyně a in-
telektuálka. Narodila se sice v Chropyni, ale dětství prožila u pra-
rodičů na zámku v Třebovicích. Její matka, německy píšící básnířka 
a spisovatelka Maria Stonawski-Scholzová, publikující pod jménem 
Maria Stona, byla provdaná za doktora práv Alberta Scholze, syna 
ředitele důlních a hutních závodů, ale po sedmi letech strávených 
v Chropyni manžela opustila a i s dcerou se vrátila k rodičům. Zámek, 
který už dnes neexistuje, zakoupil spolu s přilehlým velkostatkem 
v 60. letech 19. století Mariin otec Josef Stonawski a Maria 
ho po jeho smrti zdědila. Helena tedy vyrůstala v podnětném pro-

středí – matka tu vedla významný umělecký salon, který se stal jedním 
z kulturních center Slezska. 
Helena měla nejen nadání na jazyky – domluvila se anglicky, italsky, 
francouzsky a německy – ale už od dětství se u ní projevoval výtvar-
ný talent. Nejdříve studovala kresbu ve Vídni a Drážďanech, poté 
sochařství v Berlíně a Bruselu. Ve studiích též pokračovala v Paříži 
a Florencii. Na třebovickém zámku si zřídila svůj ateliér.
V roce 1914 se přestěhovala do Vídně, kde získala skvělou zakáz-
ku – portrétování habsburské rodiny. Tím vešla v širší známost. Brzy 
se provdala za Jana Železného, s nímž prožila harmonické, byť bez-
dětné manželství. Po válce se manželé usadili nejdříve ve Florencii 
a pak v Římě, který se stal jejich druhým domovem. Helena však 
neztrácela kontakt ani se svým rodným krajem.
Do prvorepublikového Československa se pravidelně vracela o prázd-
ninách a vystavovala tu svá díla. V září 1932 přijela na doporučení čes-
koslovenského vyslance v Římě Vojtěcha Mastného do Topoľčianek, 
Masarykova letního sídla. Strávila tu devět dní a během sedmi sezení 
vytvořila Masarykovu pětaosmdesát centimetrů vysokou bronzovou 
sochu. Tehdy se s ním také sblížila a až do jara 1934 spolu udržovali 
čilou korespondenci. O tom, nakolik byl tento vztah vážný, se dá jen 
spekulovat. Nejspíše se jednalo o platonické intelektuální přátelství. 
Jisté ale je, že právě od tohoto momentu ochladl Masarykův cit 
ke spisovatelce Oldře Sedlmayerové. 
Zatímco Oldra si psala deníček a schovávala Masarykovy dopisy, i když 
ji prezident důrazně žádal, aby je vždy spálila, Helena nic takového 
nedělala. A protože tehdejší bulvár nebyl to, co dnes, zmínky o He-
leně Scholzové se objevují spíše v náznacích prezidentova okolí, 
zejména jeho tajemníka Antonína Schenka.
V roce 1934 se povážlivě začal zhoršovat Masarykův zdravotní stav. 
Masaryk ztrácel zrak, potíže mu dělal i pouhý podpis na státní do-
kumenty. Proto si přestal psát i s Helenou Scholzovou. Byl tu i dru-
hý důvod. Kdyby se dopisy dostaly do ruku italských fašistů, mohly 
by být politicky zneužity. 
A tak tento poslední „vážný vztah“ našeho prvního prezidenta 
pomalu vyšuměl… Alice Masaryková si mohla oddychnut a mohla 
budovat „tatíčkův“ kult, aniž by jí to TGM kazil, jak to občas dělával. 
A Helena Scholzová? Během války žila v Americe, z níž se v roce 
1945 opět vrátila do Itálie. Zde umřela v roce 1974 v krásném věku 
devadesát dva let… 

Zdroj: Jana Ládyová, 20.08.2021, www.stoplusjednicka.cz

Chropyňští rodáci a další významné osobnosti
aneb cherchez la femme

T. G. Masaryk na fotografii z roku 1931 
a Helena Scholzová-Železná (1882–1974)
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1957
Máte pocit, že automobilový provoz je poslední dobou neúnosný? Snad 
se spolu lehce pousmějeme nad následujícími řádky:
V obci Chropyni je k 31. 12. 1957 celkem 76 motocyklů různých dru-
hů a 14 osobních automobilů, což je důkazem značného dopravního 
rozmachu. O motocyklová vozidla je velký zájem. 

1967
Bývalý Sokolský dům na Komenského ulici pomalu ale jistě mizí 
pod rukama stavbařů. Je v něm zřízena drogerie, v první polovině 
je samoobsluha a prodejna obuvi. Kaple sv. Anny u místního hřbitova 
je přeměněna v obřadní síň s krásnou vnitřní výzdobou a novým har-
moniem… Zvon, který visel ve věžičce nad kaplí a svým zněním vítal 
průvod s nebožtíkem, byl umístěn na kostelní věži.

1977
V roce 1977 byl schválen nový znak, který nerespektoval znění privile-
gia, byl komplikovaný, velmi nevkusný a byly do něj neuměle zakom-
ponovány atributy tehdejšího socialistického vývoje. Heraldik Miroslav 
Pavlů ze Zlína navrhl v roce 1996 nový, z hlediska heraldických zásad 
nezávadný znak, který byl zpracován podle popisu znaku původního 
a tvoří jej červený štít, stříbrná štika a zlatá vydra. 

1987
Ani nevyzpytatelné počasí rozhodně není doménou posledních let:
Letošní leden byl hoden svého jména. V posledních 25 letech je třetím 
nejchladnějším. Průměrná teplota byla - 9 °C. Srážek spadlo 42 mm. 
Jasné dny byly 4, srážkových 10, mrazových 8, ledových 4, arktických 5. 
Nejvyšší teplota byla 1. ledna (+ 7 °C) a nejnižší 13. ledna (- 24 °C). 
Únor byl chladný s vydatným sněžením. Ještě 4. března bylo – 14 °C, 
což je nejnižší teplota naměřená od roku 1778. Jaro bylo celkem 
studené, deštivé. V důsledku tohoto počasí nastaly problémy se setím. 
Červen i červenec se vyznačoval vysokou teplotou až 30 °C, a také 
častými bouřkami. Avšak 20. července došlo k výraznému ochlazení 
na 18 °C. Ráno 8. srpna byla naměřena nejnižší teplota od roku 1775, 
a to 5 °C. V závěru srpna nastalo opět oteplení. Až do konce říj-
na bylo krásné, slunné počasí. První mráz se objevil 23. listopadu 
(- 4 °C). Sníh poprvé napadl 8. prosince, ale neměl dlouhé trvání. 

Pojďme se spolu podívat do historie našeho města. Věřte, že nejen 
osmičkové roky byly významné. Kdo chce, najde zajímavé momenty 
v každém roce. Nevěříte? Tak se spolu pojďme projít roky se šťastnou 
sedmičkou na konci. Šťastnou? Ale ano, nakonec ano, posuďte sami:

1927
Kontrolní otázka: jak dlouho už je v parku na náměstí socha Františka 
Palackého?
Oslavy výročí 50 let od odhalení pomníku čestného občana Františka 
Palackého proběhly 22. května 1927. U pomníku sešli se zastupitelé, 
důležité osobnosti, školní rada, všechno žactvo a lidí veliké množství. 
O významu Palackého se v projevu zmínil starosta Homolík, hrála 
hudba a poté odešli všichni do sokolského domu, kde žáci škol 
sehráli divadlo. 

1937 
Veřejná obecní knihovna má již více svazků než obyvatel 2 934. Nově 
bylo přikoupeno 42 svazků. Čtenářských čísel je uvedeno 355. Cel-
kem se přečetlo 4 818 děl o 6 055 svazcích. Obec poskytla knihovně 
subvenci 1.500 Kč, čtenáři přispěli 270 Kč. Čítárna pro malý zájem 
letos nebyla otevřena. Nedělní klid, zvláště v létě, láká obecenstvo 
více k podnikům sportovním, a tím je opomíjena stránka vzdělávací. 

1947
Starosti s těžbou štěrkopísku nejsou žádnou novinkou:
Celou hanáckou veřejnost vzrušily pověsti, že Haná má býti promě-
něna v ohromné Středomoravské jezero o rozloze 80 km2, sahající 
od Napajedel až ke Kojetínu. Jezero má zásobovati vodou průplav du-
najsko-oderský. Zdálo se nám to nemožné, aby jeden z nejúrodnějších 
krajů naší vlasti byl zaplaven vodou. U Okresního národního výboru 
v Kroměříži se konala protestní schůze proti tomuto plánu. Nakonec 
byla v novinách zpráva, že pověsti nemají žádného podkladu a neví 
se, kdo k nim dal podnět.

Stalo se roku 7

Pomník Františka Palackého v parku na náměstí Svobody.

Původní znak
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2007
Turistický oddíl Kamínek vznikl v lednu tohoto roku. Vedoucím 
oddílu byla paní Hana Paňáková. 
I když se zdálo, že bude těžké se v Chropyni uchytit, stal se opak. Díky 
dobrému jménu všech vedoucích pracovníků nebyla nouze o děti, 
které si samy vyhledaly své oblíbené vedoucí. Do oddílu se hlásily 
děti nejen z Chropyně, ale i okolí. Počet členů stoupl až ke čtyřiceti 
ve všech věkových kategoriích. Konaly se pravidelné schůzky, na kte-
rých se rozvíjely tábornické zkušenosti, vyráběly se různé předměty 
a ozdoby podle ročního období nebo blížícího se svátku či jiné 
příležitosti. Kromě vycházek do přírody využíval oddíl také neda-
lekého hřiště ke sportování. 
Kromě pravidelných schůzek byly pořádány i akce o víkendech. Ob-
líbeným cílem se stala základna ve Vsetíně, ale vyjíždělo se i jinam. 
Nejednou byla společně navštívena Praha a jiná zajímavá místa. 
S Klubem českých turistů byly pořádány společné akce, tematické 
pochody, stavění máje, předvánoční a velikonoční výstavky. Čle-
nové vystupovali i na chropyňských hodech. 
Vrcholem činnosti byl letní tábor v Osvětimanech. Pro děti byl při-
praven bohatý program zahrnující všemožné odpočinkové aktivity. 
O děti se starala zkušená parta vedoucích a instruktorů.

2017
Labuť Zpěvanka se vrátila do Chropyně i s partnerem. Jediný pár 
labutí zpěvných, který kdy hnízdil v České republice, se vrátil na 
Zámecký rybník v Chropyni. Labutě zpěvné hnízdí na malých 
jezerech v tundře na severovýchodě Evropy. U nás se občas obje-
vují v době tahu, někdy i vzácně zimují. Výjimkou je tento druh 
labutě, která se již 11 let zdržuje celoročně převážně na střední 
Moravě. Její nejoblíbenější rybníky se nacházejí v Tovačově, 
Kojetíně a v Chropyni. Od členů Moravského ornitologického 
spolku dostala jméno Zpěvanka a postupně se stala ptačí cele-
britou. Od našich labutí velkých se pozná labuť zpěvná podle 
žlutě zbarveného zobáku. Zpěvanka je navíc označena kroužkem 
a žlutým límcem s kódem 7R42. Okroužkována byla v Německu 
na zimovišti labutí zpěvných v lednu 2006, a to jako dospělá samice. 
Proč se nevrátila do svého severského rodiště a usadila se na Mora-
vě, zůstává pro ornitology záhadou. V roce 2017 poprvé zahnízdila 
a se samcem vychovávala 4 labuťátka, ale pouze jedno je násle-
dovalo do jižního Polska, kde společně zimovaly. 

Vybráno z kronik města Chropyně 
a z knihy H. Sadykové a K. Machalíka

Historie a současnost města Chropyně.

Vánoce byly bez sněhu, svítilo slunce a bylo poměrně teplo. Na Štědrý 
den byla naměřena teplota + 8 °C.

1997
Vzpomínky na tento rok není třeba dlouze vybírat, tomuto roku bohužel 
vévodila událost století:
Povodeň ve dnech 7. až 13. července 1997 nám všem na Moravě 
ukázala, kdo je pánem na planetě Zemi. Plešovec byl zaplaven do výš-
ky až 1 m. Město Chropyni a podnik Technoplast zachránilo pro-
kopání silnice na Přerov a odvedení vody do polí. Překopání cesty 
se následně ukázalo prozíravé a jedině správné, i když protipovodňová 
okresní komise v té době váhala s jeho schválením. Díky tomu byla 
zaplavena „jen“ Pazderna, část ulice Hejtman, Podlesí, část Masary-
kovy ul., všechny zahrady pod zámkem až k Hradu, louky s lázněmi 
až do Záříčí a k trati, zahradnictví, lužní lesy až k Plešovci. Voda vnikla 
i do sklepů domů na Hradě, Františkově, v Tovačovské ulici a do zá-
meckého sklepa.
Řeky Morava a Bečva stouply během několika hodin vysoko nad 
své hráze a obklíčily na 6 dní Chropyni tak, že jsme byli odříznutým 
ostrovem v obrovském jezeře kalné vody. Lidé z města v tiché hrůze 
mohli jen přihlížet blížící se vodě. Byli jsme bezmocní, ochromeni 
a v ty dny jsme měli k sobě blíž. Neštěstí lidi spojuje. V tělocvičně 
TJ bylo ubytováno 169 občanů ze zaplavených obcí – Troubky, Záříčí, 
Plešovec. Poskytli jsme jim střechu nad hlavou, stravování, oblečení 
a čas vzpamatovat se ze šoku. Ze všech koutů naší země i k nám 
do Chropyně jezdila auta a vojenská obojživelná vozidla s humanitární 
pomocí, na konto města přicházely i finanční dary. Humanitární po-
moc byla ukládána v zasedacím sále v zámku a spravedlivě rozdávána 
potřebným. Velkou práci odvedli hasiči, policie, vojáci, a hlavně 
ti občané, kteří byli ochotní přiložit ruku k práci.  
Po silných přívalových deštích těch děsivých dní nám naštěstí příroda 
ukázala vlídnou tvář. Jako by se chtěla omluvit za tu hrůzu, kterou 
napáchala. Bylo slunečné a teplé počasí dost dlouho, ale přesto voda 
na polích a loukách kolem města vysychala až do zimy. Zaplavené 
domy byly většinou narušené a musely se zbořit. Opravy komunikací, 
stavby nových domů, opravy narušených domů, obdělání záplavou 
zničené úrody na polích a zahradách, vylovení uhynulé zvěře z kalné 
zapáchající vody kolem města a v lesích, to byla dlouhodobá a těžká 
práce. Každý silnější déšť a rychlé tání sněhu na jaře v nás dodnes 
vyvolává strach – přijde znovu potopa? 

Stalo se roku 7

Labuť Zpěvanka - foto Zdeněk Němeček
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Ve středu 1. září jsme v základní škole přivítali 
410 žáků, kteří byli rozděleni do 21 tříd. První 
stupeň má v tomto školním roce ve 13 třídách 
243 žáků. Na druhém stupni je v 8 třídách 
167 žáků. Školní družina má 3 oddělení 
s 90 žáky. Ve škole pracuje 28 pedagogů, 8 asis-
tentů pedagoga, 8 správních zaměstnanců 
a 3 vychovatelky.

V průběhu hlavních prázdnin se v základní škole 
intenzivně pracovalo. Kromě řady drobnějších 
oprav byla největší akcí tohoto léta instalace 
nového vodovodního potrubí v hlavní budově 
školy v ulici Komenského. Tady se nám také 
podařilo vybavit počítačovou učebnu novými 
PC sestavami. V budově školy v ulici J. Fučíka 
jsme opravili střechu, schodiště v pavilonu A, 
B, dále jsme zrenovovali toalety pro učitele 
v pavilonu B. Myslím si, že prostředí pro žáky 
i učitele je zase o něco komfortnější.

Velké poděkování patří SRPŠ při ZŠ Chropyně, 
které si pro naše prvňáčky i letos připravilo ori-
ginální přivítání, a to v podobě pohádkových 
postav, které děti nejen pobavily, ale navíc 
rozdaly i nějaké sladkosti.
Všem žákům, jejich rodinným příslušníkům a za-
městnancům školy přeji úspěšný školní rok 
2021/2022, který snad bude klidnější než rok 
předcházející.

Mgr. Milan Bajgar, MBA

Zahájení nového školního roku v základní škole

V průběhu prázdnin jsme vybavili naši školní jídelnu v budově školy 
na ulici J. Fučíka novými stoly a židlemi pro větší pohodlí našich strávníků.
Židle a stoly nám dodala firma ESO R-Market, spol. s r. o., Hulín.
Naším největším přáním je, aby se zde naši strávníci cítili dobře a moc 
jim chutnalo.

Iveta Mašíková

Školní jídelna 
má nové vybavení

inzerce
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Sbor dobrovolných hasičů Chropyně pořádá v sobotu 30. října 2021 
v době od 8. do 14. hodiny sběr železného odpadu. 

Prosíme občany, kteří přispějí k této akci, aby železný odpad nechali 
na svých pozemcích a před domy jej vytáhli až v sobotu v ranních 
hodinách. Hasiči si železo vyzvednou a rádi pomohou s vynesením 
těžkých kusů ze špatně přístupných míst (kotelny, sklepy apod.). 
Předem děkujeme za darovaný železný odpad. 

SDH Chropyně

Sběr železného odpadu

Medicinální pedikúra a manikúra
Renata Horáková
Telefon: 773 04 44 49

Moravská 619 – Zdravotní středisko
Provozní doba dle objednávek

V pionýrské klubovně je opět živo. Každou středu se tam schází děti 
z výtvarné klubovny. V září jsme tvořili společné dílo na téma slunečnice. 
Nejprve jsme si poskládali puzzle s obrázky slunečnic, potom jsme do-
stali živou slunečnici, kterou jsme si mohli prohlédnout a osahat. Zjistili 
jsme, jaké má slunečnice lístky, viděli jsme, kde jsou schovaná semínka 
slunečnice, a už víme, jak slunečnice voní. Když už jsme si všechno do-
statečné prohlédli, tak jsme si mohli vybrat výtvarnou techniku, kterou 
použijeme pro naši slunečnici. Někteří zvolili temperu a jiní si vybrali 
pastelky nebo voskovky. Své květy děti dozdobily slunečnicovými semínky 
a vznikla nám nádherná kytice rozkvetlých slunečnic. 
Na našich schůzkách hrajeme i různé výtvarné hry. Dnes Vám představíme 
naše kreslené pexeso. 
Výtvarná klubovna je podporována z projektu MŠMT ČR a města 
Chropyně.

Marcela Hrdličková

Výtvarná klubovna
aneb okénko do světa umění

reklama

inzerce
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V Sedmikrásce už to opět žije
Tvoření svíček v naší dílničce zaujalo mnoho 
z vás. Jsme moc rády, že jste se u našeho stánku 
zastavili, něco nového si vyzkoušeli a nakonec 
si také odnesli krásný, vlastnoručně vyrobený 
dáreček. Hody byly takovým startem do nové 
sezóny, doufejme, že bude delší jak v předcho-

zím roce. Oficiálně jsme však otevřely brány 
našeho centra krásnou výstavní akcí, kde byly 
oceněny úžasné dětské kresby. Do soutěžní 
výstavy, kde nechybělo ani občerstvení, se za-
pojilo několik desítek dětí. A bylo opravdu 
na co koukat. Vítězný obrázek mohl být však 

jen jeden a my tímto ještě jednou gratulujeme 
malé malířce Evelínce Bosákové a doufáme, 
že si odměnu náležitě užila.
V centru i letos nabízíme mnoho kurzů pro děti 
a dospělé, spoustu zajímavých besed, worksho-
pů a akcí. Na vše je nutné přihlásit se předem.

inzerce

Nejbližší akce:
 11.10. Šestinedělí očima matky čtyř dětí 

(beseda)
 15.10. Potahování a zdobení dortů od 

A do Z
 22.10. MANDALA – symbol duše 

(workshop)
 23.10. SWAP – výměna věcí a květin 

(charita)
 25.10. spoKOJENÍ fakta a mýty (beseda)
 1.11. Dušičkové mejdlo v maskách
 8.11. Šátkování a kontaktní rodičov-

ství (beseda)
 12.11. Co dokáže masáž (workshop)
 19.11. Uháčkuj si čepici, kterou nikdo 

jiný nemá (workshop)
 22.11. Dar cykličnosti ženy (beseda)
 3.12. Ozdob si vánoční stromeček 

sněhovými vločkami (workshop)

Nabídku neustále obměňujeme a doplňuje-
me. Sledujte ji na FB stránkách a ve vývěsce 
u Alberta.                       RC Sedmikráska
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Letní příměstský tábor s Kamínkem
Kamínek i letos pořádal letní příměstský tábor pro děti, a to 
od 12. do 16. července. Pro děti jsme měli připravený bohatý pro-
gram. V pondělí jsme si šli společně zasportovat do tělocvičny, v úterý 
jsme měli celodenní výlet do Olomouce do „Pevnosti poznání“. Tam 
se dětem moc líbilo. Ve středu jsme se věnovali hrám v přírodě a ru-
kodělné činnosti v klubovně. Čtvrteční dopoledne patřilo Městskému 
kulturnímu středisku, kde už na nás čekala paní Klára Kadlčíková, která 
děti provedla výstavou „Hanácké slavnosti“, dále si tam děti vytvořily 
krásně malované keramické hrnečky a uskutečnili jsme s dětmi soutěž 
„Kamínek má talent“. Děti vystupovaly s různými písničkami a tancem. 
Dále jsme se společně podívali na pohádku o králi Ječmínkovi. Také 
jsme se setkali s paní ředitelkou Janou Kutou a dalšími pracovníky 
SLOCHu, kteří se přišli podívat na naši soutěž. V pátek jsme byli poz-
váni do nové knihovny, kde nás přivítala Markétka Sedláčková s dal-
šími pracovnicemi knihovny. Pro děti měly přichystán zajímavý pro-
gram. Moc jim za to všem děkujeme. Páteční odpoledne patřilo kar-
nevalu. Na závěr dětem byly rozdány diplomy, pamětní listy a kaž-
dý obdržel i malý dáreček. 
Poděkování patří také pracovnicím SLOCHu za vytvoření příjemné at-
mosféry pro děti, dále pracovníkům školní jídelny za velmi dobré obědy 
a městu Chropyně za finanční podporu. Moc vám všem děkujeme.

H. Paňáková

Letní tábor 2021 – Jumanji: Vítejte v džungli!
Jako by to bylo včera, co jsme se pustili do příprav letního tábora pro 
letošní rok. Po dlouhém přemýšlení, jaké téma zvolit, jsme se s pro-
gramovými vedoucími rozhodli pro téma Jumanji. Nabízelo se celý 
příběh postavit podle stejnojmenného filmu z roku 1995, kde 
se jednalo o deskovou hru, která přinesla nespočet nástrah. Táborů 
na toto téma existuje ale mnoho a my se chtěli něčím odlišit. Nakonec 
jsme se rozhodli to ozvláštnit a jít s dobou. Náš příběh byl inspirován 
novodobější verzí hry v podobě videohry. Celý příběh jsme tvořili 
dle filmu z roku 2017 – Jumanji: Vítejte v džungli! 
Dne 1. srpna to vše začalo. Nedočkavci se dočkali a vyrazili vstříc 
14dennímu dobrodružství. Náš příběh celotáborové hry (CTH) začal 
tím, že skupinka studentů byla po škole a za trest měli uklidit starou 
počítačovou místnost. Během úklidu našli podivnou věc. Byla to stará 
herní konzole, u níž ležela v obalu kazeta s nápisem Jumanji a také 
4 herní ovladače. Jelikož se v místnosti nacházela i televize, Spencer 
– herní expert – vše zapojil a hru spustil. Anthony neboli „Chláďa“ 
se k němu hned přidal. Na televizi se ukázala úvodní obrazovka pro 
výběr herních postav. Bylo jich tam celkem 5, ale všimli si, že jedna 
je již obsazená. Spencer vyzval Bethany a Marthu, aby se k nim přidaly 
a hru společně vyzkoušely. Holkám se do toho moc nechtělo, ale 
nakonec je kluci přemluvili a šli do toho společně. Hra by se jinak 
bez výběru všech postav nespustila. Martha se zdráhala nejvíce, ale 

Zprávičky z Kamínku
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po ujištění ostatních, že to jen vyzkouší a pak budou pokračovat 
v úklidu, se k ostatním přidala. Postupně si tedy všichni zvolili svou 
hráčskou postavu. Hra se najednou nějak zasekla a nic se nedělo. Asi 
to bylo rozbitý. Najednou ale začala hra postupně vtahovat Spencera, 
Chláďu, Bethany a Marthu dovnitř. 
Všichni se najednou ocitli někde úplně jinde než ve staré počítačové 
učebně. Spencer spadl z nebe a udiveně koukal, kde to je. Všude 
byla jen džungle, nikde nic a nikde nikdo. Byl z toho chvíli vyděšený. 
Najednou se z nebe přiřítily i další postavy. Chvíli na sebe udiveně 
koukali a postupně zjišťovali, co jsou zač. Pak přišli na to, že ta hra 
je vtáhla dovnitř a oni se stali hráčskými postavami, které si vybrali. 
Spencer, coby hráčská postava Dr. Bravestone, všem oznámil, že jsou 
uvnitř té hry. Ostatní tomu nemohli uvěřit. Chláďa byl najednou malý 
muž se jménem Franklin Myš Finbar. Martha měla postavu bojovnice 
Ruby Roundhousové, střídmě oblečené, na což nebyla z normální-
ho života zvyklá, a Bethany, která v domnění, že si vybrala postavu 
Shelly Oberonové, byla ve hře jako muž, což nemohla rozdýchat 
a nemohla tomu uvěřit. V tu chvíli se objevil obří hroch a Bethany 
sežral. Zanedlouho se opět objevila ve hře, ale už měla o jeden život 
méně. Všichni začali řešit, jak se dostanou zpět domů. V dáli slyšeli, 
že obří hroch, co sežral Bethany, se vrací a jde po nich. Vzali nohy 
na ramena a utíkali. Vtom se objevil džíp s neznámým mužem. Na nic 
nečekali a nastoupili dovnitř. Džíp se rozjel a záhadný muž se všem 
představil a všechny přivítal. Byl to Nigel Bellingsley, tzv. „enpécéč-
ko“ – nehráčská postava. Věděl, kdo je kdo a jaké má kdo vlastnosti. 
Spencer, Chláďa, Martha a Bethany nevěřili svým očím. Muž, který 
řídil džíp, jim vše objasnil a pořád opakoval stejné fráze dokola. Všichni 
se od něj dozvěděli, že zákeřný dobyvatel Van Pelt se svou barbarskou 
hordou se chce zmocnit vlády nad Jumanji. Klenot Jumanji, který 
je ochraňovaný lidmi provincie po celá staletí, se roztříštil na tisíce 
kousků a Van Pelt ho nechal rozmetat po celé džungli. Dokud 
na klenot dopadaly sluneční paprsky, voda tekla a celá země vzkvé-
tala. Toho dne zemřelo hodně hrdinných duší, ale Van Pelt získal, pro 
co si přišel. Zemi v tu chvíli postihlo sucho, veškerá úroda uhynula. 
Pokud by klenot brzy nedostal zpátky svou podobu, mohlo by být 
už pozdě a vše by bylo ztracené. A jelikož by naši hrdinové i se svými 
všemi schopnostmi nejspíš nedokázali posbírat všechny úlomky a sestro-
jit klenot zpět, byli povoláni pomocníci v podobě našich táborníků.
Společně jsme putovali nekonečnou džunglí, kde na nás čekaly jak 
nástrahy džungle, Van Pelta, tak i samotné hry. CTH byla postavena 
na jednotlivé levely. Každý den byl jiný. Za splnění úkolů a překonání 
nástrah začali postupně všichni získávat úlomky klenotu. Čas ve hře 
Jumanji plynul neskutečně rychle. A tak jak jsme putovali džunglí, 
najednou jsme zjistili, že už máme posbírané všechny úlomky a je čas 
je spojit v jeden klenot a zachránit Jumanji ze spárů Van Pelta a vrátit 
se domů. Jak nám připomínal Nigel: „Odejít ze hry, budeš-li si přát, 
zachraň Jumanji a zkus jeho jméno zavolat." Tak jsme učinili. Spojili 
jsme všechny úlomky klenotu. V tu chvíli opět vyšlo slunce a začali 
zpívat ptáci. Teď zbývalo už jen jediné. Zavolat společně Jumanji… 
Hra byla u konce. Nigel nám poděkoval za naši odvahu a záchranu 
Jumanji a podáním ruky všechny vrátil zpět domů.
Tímto skončila naše CTH. A jelikož záchrana Jumanji byla naše spo-
lečná práce všech, letos vyhlášení CTH dopadlo trochu jinak, než 
na co jsme byli doposud zvyklí. Dříve bojovali jednotlivé oddíly mezi 
sebou o umístění, letos zvítězili všichni dohromady, a tak si zasloužili 
první místo všechny oddíly.
Tímto bych chtěla poděkovat za pomoc s přípravou programu Petru 
Zavadilovi alias Drobečkovi a Renči Pečinkové. A chtěla bych jen 
připomenout, že práce na programu nebyla jen naše, ale také přiložili 
ruku k dílu všichni vedoucí a instruktoři. Velké díky patří také našim 
zdravotníkům Hofince a Doktorovi, kteří se o nás po celých 14 dní 
starali po zdravotní stránce. Náš tábor by ale nemohl být ani bez našich 
kuchařů a kuchařek, kteří nám po celou dobu tábora výborně vařili. 
A aby mohli vařit takové dobroty, tábor by se neobešel bez našeho 
zásobovače Mařenky, který pravidelně jezdil společně s Haňou Paňou 
na nákupy a doplňoval zásoby. Velké dík patří prostě všem. Nakonec 
je třeba nejvíce poděkovat hlavní vedoucí tábora Hani Pani za to, 

Zprávičky z Kamínku

že v nás má důvěru a zajistila vše potřebné k tomu, abychom mohli 
tábor vůbec uspořádat.
Více fotografií naleznete na FB TOM Chropyně – Kamínek.

Zuzka Horáková

Sbírkové dny Světluška 2021
Tradiční celorepublikové Sbírkové dny se každoročně v září konají 
už od samého začátku Světlušky. Během nich vyráží do ulic tisíce 
dobrovolníků s ikonickými tykadly a nabízí kolemjdoucím sbírkové 
předměty, jejichž zakoupením přispějí dárci na těžce zrakově po-
stižené děti a dospělé. Právě výtěžek ze Sbírkových dní Světlušky 
tvoří významnou část celoročního výtěžku veřejné sbírky Světluška. 
Letos proběhly tradiční Sbírkové dny Světlušky v termínu 6.–10. září. 
Náš oddíl se zapojil již 3. rokem. Do ulic našeho města jsme vyrazili 
v pátek 10. září. Počasí nám přálo, a tak se sbírka vydařila. Děkujeme 
všem, kdo přispěli. 
Letos jsme nadaci Světluška společně přispěli částkou 17.400 Kč. 
Nadační fond Českého rozhlasu Světluška každoročně rozsvítí ži-
vot stovkám nevidomých dětí i dospělých, kterým přerozdělujeme 
prostřednictvím grantů finanční prostředky. Ti je použijí například 
na nákup speciálních pomůcek, výcvik vodicích psů nebo splnění 
uměleckých či sportovních snů.

Zuzka Horáková
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Poslední srpnový týden se každé ráno scházela skupinka dětí v pionýrské 
klubovně na příměstském táboře. Program tábora napomáhal ke zmírně-
ní dopadů pandemie Covid-19 na děti a mládež. Aktivity pro děti tedy 
byly zaměřené na doplnění a ukotvování znalostí a dovedností, které 
děti zpravidla získávají při prezenčním školním vzdělávání. Program byl 
doplněn o přiměřenou pohybovou nebo turistickou aktivitu.

Pondělí
Po seznámení jsme se věnovali výtvarným aktivitám. Po svačině jsme 
zamířili k hasičům, kde nás velitel jednotky SDH Jan Bednář provedl 
a ukázal nám jejich hasičskou techniku. Odpoledne jsme si protáhli svá 
těla s velkým míčem KIN BALL. Jakub Hrdlička vysvětlil dětem princip 
této hry a následně si děti vyzkoušely práci s míčem od jednoduchých 
tréninkových kroků až po samotnou hru.

Úterý
Všichni jsme se sešli na vlakovém nádraží a společně vyjeli do Brna. Cílem 
naší cesty byla návštěva tamních muzeí. Dětem se nejvíce líbil mamut 
z muzea Anthropos a interaktivní hry v technickém muzeu.

Středa
Ráno jsme s pomocí psychomotorického padáku trénovali a upevňo-
vali týmovou spolupráci a synchronizaci pohybů celého těla. V další 
části dopoledne nás paní Dana Jedličková provedla chropyňským 
kostelem. Děti dnes již ví, co je např. kazatelna nebo křtitelnice. 
Nahoře na kůru si prohlédly varhany a některé děti si nakonec 
na ně i zahrály. Prohlídku jsme ukončili výstupem až do věže na pro-
hlídku zvonů našeho kostela. 
Ještě před obědem nám vyšel čas na další výtvarnou dílnu k dokon-
čení pondělního uměleckého projektu. Odpoledne si děti osvojily 
základy první pomoci s panem Milanem Langerem. Děti si zopakovaly 
a upevnily důležitá telefonní čísla a prakticky si vyzkoušely, jak při-
volat a dát první pomoc. Ve volných chvílích jsme se učili hru ringo, 
kterou dnešní mládež už téměř nezná.

Příměstský tábor s Pionýrem

Čtvrtek
Autobusem jsem se vydali na výlet do Kroměříže. Naše cesta vedla 
Podzámeckou zahradou do Muzea Kroměřížska na výstavu Poklady 
staré půdy. Expozice vtáhla děti do světa fantazie a tajemnou atmosféru 
navodila hra světla a tmy i důmyslně ukryté poklady. Od pokladů jsme 
se přemístili do zrcadlového bludiště, kde si děti příjemně zabloudily 
mezi zrcadly. Na oběd jsme se vrátili do Chropyně. Odpoledne se stali 
z dětí malí programátoři, kteří společně s panem Vladimírem Snopkem 
programovali malé roboty OZOBOT.

Pátek
Dopoledne jsme si rozdělili na několik interaktivních částí. Učili jsme 
se šifry a Morseovu abecedu, potom jsme ve výtvarné dílničce malovali 
s pomocí voskovek a vodových barev deštník, aby už nám konečně 
nepršelo, zahráli si deskovou hru TIME UP a před obědem jsme zašli 
za legendárním hanáckým králem Ječmínkem a prohlédli si chropyňský 
zámek. Odpoledne nás čekalo vyhodnocení a zpětná vazba celého 
našeho týdenního pobytu. Protože vyšlo sluníčko, tak jsme ještě využili 
hezkého počasí a na louce před zámkem jsme si zahráli míčové hry dle 
přání dětí.
Závěrem chceme poděkovat za finanční podporu MŠMT ČR a městu 
Chropyně. Velké poděkování patří všem našim milým hostům, kteří svůj 
čas věnovali dětem, a za dobré obědy restauraci U Rybníka. Děkujeme.

Marcela Hrdličková a Katka Slaná
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V ranních hodinách pátečního 3. září vyhlížela 
nedočkavá parta místních občanů příjezd 
autobusu, který je odvezl do Kvasic, jež letos 
pořádaly pravidelný, již 22. ročník Her seniorů 
Mikroregionu Jižní Haná. Jako každý rok vyslaly 
své zástupce ve dvou smíšených pětičlenných 
týmech do bojů Chropyně, Hulín, Kvasice 
a Tlumačov. Po slavnostním nástupu a úvod-
ních slovech zástupců vedení jednotlivých 
obcí se naši sportovci odhodlaně vrhli na pl-
nění jednotlivých úkolů, které probíhalo 
v tělocvičně místní ZŠ.
Pořadatelé letos soutěžícím připravili 8 disci-
plín: házení kroužků na dřevěné kolíky, sha-
zování dřevěných válečků, skládání komínku 
z kelímků za pomoci gumiček a provázků, 
házení koulí na provázku na dřevěné hrazdy, 
lovení rybiček, slalom na koloběžce, hod ba-
lonem na koš a hledání názvů zvířat ukrytých 

Hry seniorů

do textů. Naše reprezentace, která obhajovala 
tituly z posledních dvou ročníků, se do plnění 
jednotlivých položek vrhla opravdu urputně, 
a proto po jejich splnění nedočkavě všichni 
čekali na vyhlášení výsledků, jež pořadatelé 
tajili až do posledních okamžiků.  Dobu, kterou 
potřebovali rozhodčí k vyhodnocení jednotli-
vých disciplín a sečtení celkem získaných bodů 
u každého družstva, si tak zpestřili krásným 
kulturním programem. Za Chropyni vystou-
pily Chropyňské babky, podpořené Moresáky, 
a za svůj výkon sklidily zasloužený potlesk. 
A pak konečně přišlo na řadu vyhlášení vítězů. 
Postupně byly vyhlašovány týmy, které se umís-
tily od osmého místa, a když bylo vyhlášeno 

družstvo, které se umístilo na čtvrtém místě, 
a „Chropyně“ stále nezaznělo, bylo jasné, 
že obě naše družstva budou na bedně! Prven-
ství nám letos ukradl Hulín, ale druhé a třetí 
místo určitě také nejsou k zahození a myslím, 
že naši borci si s hrdostí nechali na krk pověsit 
medaile, převzali věcné ceny za krásné umístění 
a mohli začít slavit, k čemuž jim odpoledne 
zpříjemnila živá hudba k tanci i poslechu.
Byl to moc pěkný den a myslím, že si jej všichni, 
kteří se her zúčastnili, ať již jako soutěžící, nebo 
fanoušci, užili. Tak za rok v Hulíně. Budu vám 
zase držet palce a věřím, že tu letošní porážku 
Hulínu vrátíme.

Stanislav Kalinec

nabízí:
• přistavení kontejnerů, odvoz a l ikvidaci odpadů
• zemní a bourací práce (základy, přípojky, zámková dlažba
  apod.)
• prodej písku, drtí ,  recyklátů a zeminy

Nově  !!! - bezplatná likvidace pneumatik

Bližší informace na tel.: 737 316 095

www.robicont.cz

reklama

Vážení spoluobčané, chtěla bych 
znát Vaše názory a problémy, 

proto každé 1. pondělí v měsíci 
proběhne

„Den starostky“.
V tento den budu přítomna 

na městském úřadě 
a v době od 9:00 do 17:00 

Vás ráda vyslechnu.

Dalším termínem 
je pondělí 

1. listopadu 2021.
Mimo tento den je možné 

si se mnou domluvit schůzku 
telefonicky na tel.: 573 500 730, 

e-mailem: sigmundova@muchropyne.
cz nebo osobně na sekretariátě.
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V letošním roce jsme se mohli našeho společného setkání bývalých pra-
covníků odboru HE a VH a současných pracovníků Energetiky účastnit 
až první pátek v září. Všichni jsme netrpělivě očekávali pozvánku ve schrán-
ce a doufali, že se setkání uskuteční. A nebyli jsme zklamáni. Zásluhou 
J. Olišara, M. Ligurského a I. Hrušky jsme mohli strávit příjemné odpoledne 
v restauraci U Orla. Děkujeme tímto i personálu restaurace za obsluhu.
Úvodní slovo si vzal M. Ligurský, který všechny přítomné přivítal a ocenil, 

že se nás sešlo 45. Oznámil, že do teplárenského nebe odešlo 5 našich 
spolupracovníků. Popřál všem příjemnou zábavu se vzpomínkami na hez-
ké společně prožité chvíle. A potom předal slovo J. Olišarovi. Ten 
připomněl dlouholetou tradici setkání a vyslovil přání, abychom si našli 
čas a setkávali se i v příštích letech.  
Další setkání bude dle možností 3. června nebo 2. září 2022.                                                    

J.M.

Setkání pracovníků

inzerce
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A taky vyhlídkovým vláčkem se dá putovat za krásami Šumavy. Rčení, 
že „pachatel se vrací na místo činu“ se v kladném slova smyslu proměnilo 
v putování a vzpomínání. Po devíti letech se vrátili chropyňští turisté 
do šumavského kraje, aby si zopakovali některé túry a aby si prohlédli 
známá místa, která stále proměňují svou tvář. Většinou k lepšímu, někdy 
bohužel důsledkem kůrovcové kalamity k méně romantickému.
Ve dnech 19. až 23. srpna jsme se vydali s nadějí na pěkné turistické 
zážitky do šumavských Prášil na chatu Klubu českých turistů. Hned po pří-
jezdu nás čekala vycházka k Prášilskému jezeru a ti zdatnější se vydali 
k rozhledně Poledník. Na druhý den byl výběr túr velmi široký. Každý 
si zvolil dle svého zájmu a zdatnosti... lanovkou na rozhlednu na Špičáku 
nebo lanovkou přes Hofmanky na Pancíř. Další možností byla jedna 
z nejpěknějších tras ze Špičáckého sedla k Černému jezeru, které je nej-
větším českým přírodním jezerem, a pak dále pokračovat k Čertovu jeze-
ru. Obě jezera jsou ledovcového původu. Ani „sváteční“ turisté nepřišli 
o zajímavé zážitky. Trasu k Černému jezeru zdolali vyhlídkovým vláčkem.
Třešničkou na dortu byl výjezd do sousedního Německa, kde jsme 
se byli podívat na Velké Javorové jezero, které je také ledovcového 
původu, ale na rozdíl od Česka se zde můžete projet na šlapadlech 
nebo relaxovat na lehátkách.
Třetí den nás čekala túra z Čenkovy pily podél říčky Vydry do Antýglu 
a dále na Modravu. Cílem většiny turistů byla Tříjezerní slať – zajímavý 
útvar tří jezer obklopených bažinami.
Závěrečný čtvrtý den nás zavedl do Kašperských hor, které poskytly 
kromě turistických také spoustu kulturních zážitků. Byla zde možnost 
navštívit výstavu hraček nebo historických motocyklů, prohlédnout 
si nové, čerstvě vysvěcené zvony v místním kostele i zajímavou kašnu. 
A kdo by nezabrousil k policejní stanici – protagonistce televizního 
seriálu Policie Modrava? Naprostým nej zážitkem byl výstup a prohlídka 
nejvýše položeného českého královského hradu Kašperk. Cesta z kopce 
i čas neúprosně utíkaly a nastalo loučení s jedním z nejkrásnějších krajů 
naší republiky.

Busem, pěšky, lanovkou

reklama

Dobré počasí a na sto procent splněný plánovaný program poskytly 
množství nezapomenutelných zážitků.        J. Kajanovičová
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Více jak půl letošního roku uplynulo jak voda a je na místě pochlubit 
se, co se nám podařilo pro naše členy STP v ČR, z. s., místní organizace 
Chropyně, uskutečnit.
Kroužek malování společně se SLOCH připravil výstavu za okny. Některé 
obrázky jsme přihlásili do soutěže vyhlášené organizací REMEDIUM 
Praha. Obrázek „Tulipány“ naší členky paní Jaroslavy Matouškové získal 
třetí místo v soutěži. 
Poděkování patří paní Hance Juráškové za to, že se ujala vedení hádan-
kářského kroužku, když nebylo možné scházet se na trénování paměti 
v klubovně. Vše krásně fungovalo po internetu, zadané úkoly i následné 
vyhodnocení. 
Jakmile bylo povoleno, uskutečnili jsme 7. června zájezd do Buchlovic. 
Zastavili jsme se v Tupesích, v muzeu malované keramiky, a poté si po-
chutnali na výborném obědě v hotelu v Buchlovicích. Každý volil podle 
svého zájmu návštěvu zámku, místního muzea, výstavu fuchsií, procházku 
po zámeckém parku či posezení v cukrárně u výborné kávy. Po dlouhé 
odmlce to byl pro všechny příjemně strávený den. 
Velmi se nám líbila výstava uspořádaná SLOCH Chropyně „Hanácké 
slavnosti“. Fotografie a dochované artefakty mnohým připomněly jejich 
léta v chropyňském souboru Ječmínek. Ocenili jsme zejména nápadi-
tost a vkus, s jakým je výstava připravená. Následovala poutavá beseda 
s Mgr. Markétou Hnilicovou z muzea v Kroměříži na stejné téma. Jistě 
patří pracovníkům SLOCH poděkování a uznání za to, že přes potíže, 
které ve své práci mají, se snaží připravovat pěkné kulturní akce.
Od 20. do 26. června jsme strávili krásné dny v hotelu Lesní dům 
v Janských Lázních. Pobyt se uskutečnil již podruhé za finanční podpory 
Zlínského kraje, tentokrát pro 47 našich členů. Pohodlné ubytování, 
výborné jídlo, příjemný personál a počasí jako na objednávku umocnilo 
naše zážitky z vydařeného týdne. Při cestě do našeho cíle jsme navštívili 

Pestrá činnost 
místní organizace STP

inzerce
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zámek Doudleby nad Orlicí, kde v zámeckém parku probíhal místní 
jarmark. K naší radosti byl naším průvodcem po zámku sám zámecký 
pán Petr z Bubna-Litic. V závěru prohlídky souhlasil se společným foto 
na památku. Každé ráno se cvičilo podle hudby na terase hotelu. Pravda, 
muži si raději přispali, ale dámská část zájezdu každodenní půlhodinku 
přivítala. Jelikož ještě nebyly povoleny veřejné kulturní akce, nemohl 
bohužel vystoupit na kolonádě pěvecký sbor „Chropyňské babky“. Vše 
jsme si všichni vynahradili večer u společné zábavy. Také v dalších dnech 
byl program nabitý. Navštívili jsme zámek v Náchodě, zajeli do Polska 
na tržnici, opět navštívili hospitál Kuks, abychom si prohlédli, co jsme 
loni nestihli. Zde jsme navštívili soukromou firmu na výrobu ponožek, 
muzeum veteránů, bylinkovou zahradu a krásně opravený hospitál. 
Podmínky v hotelu přímo vybízely ke kolektivní zábavě. Skládání ob-
rázků nebo mapy naslepo, házení pytlíkem s pískem na cíl se zúčastnila 
většina, někteří dali přednost osvěžení v bazénu nebo využili hotelový 
wellness. V dalších dnech jsme navštívili zámek a muzeum v Jilemnici, kde 
jsme mimo jiné zhlédli výstavu obrazů Zdeňka Buriana, uskutečnili výlet 
na Sněžku, cestu korunami stromů a zhlédli další zajímavostí v okolí 
Janských Lázní. Po cestě domů jsme navštívili muzeum vamberecké 
krajky, prohlédli si nádhernou expozici a nakoupili dárky. Výborný oběd 
nás čekal v Dolních Libchavách v hospůdce U Džbánu. Plni zážitků 
a dobrých pocitů jsme ještě stihli nakoupit tvarůžky v Lošticích. 
Na pozvání Sociálních služeb Kroměříž jsme se 18. srpna zúčastnili spor-
tovních her v Kroměříži, kde naše družstvo obsadilo 5. místo.
Již tradičně v letním období pořádáme posezení u harmoniky na zahrádce 
restaurace U Rybníka. Letos jsme se sešli ve velkém počtu 20. srpna. 
Výborně jsme se pobavili, zasoutěžili si a také zazpívali s harmonikou. 
Dík patří panu Václavu Kuchařovi, protože bez něho a harmoniky 
by to určitě nebylo ono. 
Velkým úspěchem členů naší organizace byla účast na Sportovních hrách 
Mikroregionu Jižní Haná, kde jsme jako jediné město mikroregionu 
získali dvě medailová místa. Naše dvě družstva se umístila na krásném 
druhém a třetím místě. Ještě jednou gratulujeme!
Také děkujeme za reprezentaci naší organizace a našeho města souborům 
„Chropyňské babky“ a „Moresáci“.
Pokud to podmínky dovolí, máme v plánu uskutečnit do konce 
roku ještě několik akcí. Koncem září pojedeme na týdenní pobyt 
do Ludvíkova. Máme připravený pestrý program včetně několika výletů 
do okolí. V měsíci říjnu chceme navštívit vinný sklípek v Citově a dle 
nabídky připravit zájezd na vánoční koncert. Vánoční večírek s hudbou 
a kulturním programem pro členy naší organizace jsme naplánovali 
v prostorách školní jídelny na 10. prosince.
Doufáme, že se naše plány podaří uskutečnit. Chceme touto cestou 
poděkovat za finanční podporu Zlínskému kraji, který přispívá na rekon-
diční pobyty pro naše členy, a městu Chropyně za každoroční příspěvek 
na činnost naší organizace.    D. Šípková Novotná

Pestrá činnost 
místní organizace STP

reklama
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Rybářské závody
Dne 26. června 2021 se konal po roční pauze II. Memoriál Vrati 
Horsáka. Počasí nám přálo a ryby braly, závodů se nakonec zúčastnilo 
19 mladých rybářů, kteří poměřili síly ve dvou kategoriích.

Starší: 1. místo Lukáš Mauler, 3,73 kg ryb
 2. místo Michal Dragon, 2,1 kg ryb
 3. místo Petr Zigo, 1,2 kg ryb
 4. místo Eliška Stránská, 0,93 kg ryb

Mladší: 1. místo Jan Buráň, 3,75 kg ryb
 2. místo Martin Kot, 2,38 kg ryb
 3. místo Matyáš Přikryl, 1,68 kg ryb
 4. místo Matěj Zahradníček, 1,23 kg ryb

Nejvíce ulovených ryb měl Jan Buráň (62 ks). Největší rybu chytil 
Lukáš Mauler (cejn 48 cm).
Velký dík patří firmám, organizacím a jednotlivcům, kteří se na zá-
vodech podíleli finančně či osobně, a díky nim čekaly na mladé 
rybáře hodnotné ceny z oblasti rybářského sportu. Za všechny 
se sluší zmínit: město Chropyně, MRS PS Chropyně, rybářské potřeby 
U Vény Tovačov, Hospůdka Buřvalka, restaurace U Stařenky, Carp-
boys, řeznictví Pavel Chalupa, s. r. o., Timármix, Knihkupectví mezi 
světy Přerov, Black Carp, Milo Brno, Kooperativa, Jakub Skořinský 
a mnoho dalších.

Návštěva šampionů
V sobotu 17. července 2021 jsme měli vzácnou návštěvu. O své 
zkušenosti se s dětmi našeho kroužku přijel podělit mnohonásobný 
světový medailista a několikanásobný světový šampion v RT (ry-
bolovné technice) Jan Bombera se svým synem Janem, letošním 
vítězem Zlaté udice.
Dětem předvedli techniku lovu bičem a s děličkou, podělili se o své 
zkušenosti, tipy a triky, čímž rozšířili malým rybářům obzory z hlediska 
rybářského sportu.

Ze života Rybářského kroužku

Závodní tým a úspěšná sezóna chropyňských rybářů
Spolu s koncem školního roku a začátkem prázdnin se rozjela i hlavní 
část sezony pro všechny závodníky rybolovné techniky.
Konalo se celkem 8 mládežnických závodů. Prvním vrcholným závodem pro 
všechny mladé rybáře se stalo Mistrovství ČR, které uspořádalo město Kroměříž. 
Chropyni reprezentovali tito závodníci: Adéla Buráňová, Jan Buráň a Matěj 
Kunčar. V jednotlivých kategoriích se naši chropyňští reprezentanti umístili 
následovně: Adéla Buráňová (kategorie juniorky) – 1. místo, Matěj Kunčar 
(kategorie žáci) – 13. místo a Jan Buráň (kategorie žáci) – 15. místo. Koncem 
června se zahájily závody v rámci Světového poháru. Z celkových 4 závodů 
se 2 konaly v Nových Zámcích na Slovensku a 2 v Českých Budějovicích. 
Součástí závodů na Slovensku byl také Slovak Open (otevřené mistrovství Slo-
venska), kde se Adéle podařilo získat zlatou medaili. Poslední závěrečný závod 
se konal v Českých Budějovicích, kde proběhlo i celkové vyhlášení Světového 
poháru. Součtem jednotlivých umístění zacinkalo zlato pro Adélu i tady.
Vrcholem sezony rybolovné techniky se stalo Mistrovství světa juniorů, 
které se konalo ve dnech 12.–15. 8. 2021 v polském městě Poznaň. Česká 
reprezentace ve složení 6 chlapců a 3 dívky usilovně trénovala pod vedením 
státního trenéra Karla Světelského již od začátku prázdnin. Každodenní 
tréninky se odrazily ve výsledcích celého českého týmu, když obsazovali 
první příčky tabulky. Adéla si z tohoto Mistrovství světa odvezla celou sadu 
medailí: 2 zlaté, 2 stříbrné a 2 bronzové, mimo jiné si také domů přivezla 
i titul Mistryně světa v kategorii družstev. 
Podzimní sezona začíná v duchu příprav na nově začínající týmovou soutěž 
„Timár–ligu“. Ti nejlepší a nejšikovnější mladí chropyňští rybáři si tak 
mohou porovnat své síly v chytání ryb či hodu na přesnost. V neposlední 
řadě je třeba zmínit možnost zapojit se do soutěže Zlatá udice, která 
je každoročně pořádána Českým rybářským svazem. Těšíme se na další 
sezonu a přejeme všem hodně zdaru.
Připomínáme, že Rybářský kroužek začíná ve čtvrtek 7. října 2021 
v 16:00 v sokolovně.
Petrův zdar.                                                        MRS PS Chropyně
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Dne 11. září 2021 pořádal Sbor dobrovolných hasičů Chropyně již 
16. ročník Memoriálu Jana Zapletala. 
SDH děkuje všem příznivcům požárního sportu, kteří přišli podpořit 
soutěžící. Zvláště pak sponzorům: Hospůdce „Buřvalka” (paní Evě 
Rygrové), Staré Orlovně (panu Igoru Štěpánkovi) a Kapitol, a. s., (paní 
Andree Hamerníkové Sedlaříkové) za věcné dary. 

Věra Zapletalová

Vzhledem k jarním omezením se další ročník 
Memoriálu Jirky Zapletala v kuželkách stejně 
jako loni uskutečnil před novou sezonou, 
a to v sobotu 28. srpna 2021. Přestože termín 
nebyl optimální, sešla se opět dobrá konku-
rence a vítěz rozhodně nezískal putovní pohár 
a hodnotné ceny bez vynaložení sportovního 
umu. Nakonec se jím po napínavém boji stal 
Michael Divílek ml., na snímku stojící druhý 
zleva, z oddílu TJ Jiskra Otrokovice, jenž 
na 60 hodů sdružených (30 do plných + 30 do-
rážky) shodil 274 kuželek. Loňský rekord sice 
nepřekonal, ovšem i tak šlo o nadstandardní 
výkon. Další medailové pozice se ztrátou tří, 
resp. sedmi kuželek, obsadili hráči z Chropy-
ně, konkrétně ulice Hrad, Mira Míšek a La-
ďa Beran. Nechali za sebou hráče například 
z již zmíněných Otrokovic, Kroměříže nebo 
Blanska, přičemž na nepopulární bramborové 
pozici skončil Jirka Zapletal III., který účastí 
výrazně přispěl ke vzpomínce na svého otce. 
Potěšitelné je, že osmý ročník memoriálu 
přilákal i mládež, která si vyzkoušela krásu 
i obtížnost kuželkářského sportu a snad 
ji to ponouklo k aktivnímu sportování. 
Proběhlý ročník memoriálu přispěl ke zvidi-

Kuželkářské zakončení prázdnin

V dresu, jehož sponzorem je město Chropyně, reprezentovala jezdkyně 
P. Sýkorová na koni Agadir Gold Chropyni na dostihovém dni ve Slušo-
vicích v sobotu 18. září. V rovinovém dostihu na 1 600 metrů proběhla 
cílem jako první.                               RT

Dostihový úspěch

telnění a propagaci města Chropyně, čehož 
by nešlo dosáhnout bez podpory ze strany 
představitelů města Chropyně, za což jim 

patří poděkování. Už teď se těšíme na další 
ročník v roce 2022!

Jaroslav Krejčíř

NEZAPOMEŇTE

po přečtení patřím 
do sběru

Váš Zpravodaj ;-)

Memoriál Jana Zapletala
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Poslední zářijovou sobotu sehráli naši mladí 
a nadějní stolní tenisté první přátelské utkání 
s meziměstskými soupeři. Naše město reprezen-
tovali Ondřej Kovařík, Michal Novotný, Jiří Ro-
secký a Matěj Zahradníček. Přestože už prohrá-
vali 1:6 na zápasy, nevzdali se, nicméně celkové 
prohře 9:11 proti stejně nadaným souputníkům 
z Telče nezabránili. Prozatím hrávali vždy pouze 
mezi sebou, tato zkušenost je však zcela jistě 
posune k dalším výborným výkonům.                      

FiKr

První přátelák 
mladých
stolních tenistů

reklam
a

inzerce
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Za finanční podpory města Chropyně, Zlínské-
ho kraje a dalších drobných sponzorů proběhl 
ve dnech 27.–29. srpna 2021 na Městském 
koupališti v Chropyni již jubilejní 10. ročník 
mezinárodního turnaje ve vodním pólu repre-
zentací do 13 let pod názvem „Pohár starostky 
města Chropyně“. Turnaj je uspořádán pro 
hráče ročník narození 2008 a mladší. 
Bohužel, tak jako dění v běžném životě, ome-
zila pandemie coronaviru i letošní 10. ročník 
tradičního turnaje, který byl hodně zvláštní. 
Jak posunutím červnového data konání turnaje 
na srpen, tak i složením reprezentačních druž-
stev. Bohužel z důvodu opatření na státních 
hranicích se do poslední chvíle nevědělo, 
zda se turnaje mohou zúčastnit zahraniční 

Vodní pólo se stalo již tradicí
Mezinárodní turnaj ve vodním pólu reprezentací chlapců U13 „O pohár starostky města Chropyně“ se konal již podesáté.

družstva. Nakonec přicestoval jen slovenský 
a polský výběr, tak se česká reprezentace U13 
(do 13 let) musela rozdělit na výběr Čech U13 
a výběr Moravy U13, aby turnaj mohl pro-
běhnout v obvyklém počtu 4 družstev. Tento 
turnaj se pro zahraniční reprezentace stává již 
tradicí, každoročně si ho již dávají do svých 
kalendářů pro přípravné utkání, ale letos se dě-
ní muselo omezit.
Od pátečního odpoledne až do nedělního 
finále bojovala všechna družstva v duchu fair 
play a odměnou jim byla pochvala od jejich 
trenérů i návštěvníků koupaliště, pro které 
byl pohled na vodní pólo opět nevšedním 
zážitkem a zpestřením. Všechna zúčastněná 
reprezentační družstva byla velice mile překva-

pena, po dlouhé cestě do Chropyně, krásným 
Městským koupalištěm v Chropyni a ochotou 
lidí udělat něco pro velmi dobrou věc. 
Po pátečních a sobotních utkáních dospěl me-
zinárodní turnaj ve vodním pólu až k nedělním 
zápasům o medaile. Třetí místo v malém finále 
si nakonec vybojovalo družstvo výběru Čech 
U13, když porazilo výběr Moravy U13 6:0. 
Ve velkém finále zaslouženě zvítězil výběr 
Polska U13 nad reprezentací Slovenska U13 
15:3 a stal se tak vítězem letošního turnaje.
Nejlepším hráčem turnaje byl vyhlášen Jasek 
Mateusz z Polska a nejlepším brankářem potom 
Roland Mazán ze Slovenska.
Touto cestou bych chtěl poděkovat všem 
sponzorům za jejich finanční podporu, bez kte-
ré by se tento mezinárodní turnaj nemohl usku-
tečnit. Velké poděkováni patří družstvům za je-
jich ochotu v době pandemie přijet do Chro-
pyně a letos i rozhodčím za jejich nestrannost. 
Dále pak hlavně zástupcům města Chropyně, 
starostce města paní Ing. Věře Sigmundové, 
panu Daliboru Kondlerovi. Poděkování si také 
zaslouží pan Vojtěch Štolfa za pomoc při orga-
nizaci, podporu a ochotu.

Jiří Jarolím
foto: Monika Búryová
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O víkendu 18. a 19. září proběhly oslavy 
národní házené – výběrová utkání mezi celky 
Moravy a Čech, popř. Východu a Západu, 
v Rokytnici u Přerova. Na této akci měla 
i TJ Chropyně své zástupce. Do výběru juniorek 
Východu se nominovala Kristýna Šrámková. 
Ve výběru juniorů Východu nastoupilo sedm 
našich hráčů, a to Pavel Markovec, Štěpán 
Vícha, Alexandr Ramiš, Filip Suchyňa, Stanislav 
Mokryš, Adam Benedík a Jan Petlach. Za druž-
stvo žen Východu nastoupila Pavla Černá. Tito 
naši zástupci sehráli v neděli utkání s celky Čech, 
popř. Západu. Juniorkám se podařilo remi-
zovat 21:21, junioři podlehli družstvu Západu 
22:28. Také ženy prohrály s velmi silným vý-
běrem Západu 11:25. Po utkání výběrů mužů 
Moravy a Čech se radovali hosté z Čech, 
kterým  se po vyrovnaném poločase podařilo 
strhnout vedení na svou stranu, a vyhráli 16:14. 
Zde jsme neměli žádného zástupce. V rámci 
programu Čechy–Morava se také představili 
i další hráči a hráčky TJ Chropyně, a to v sobotu 
v přípravných utkáních v Rokytnici proti výbě-
rům Moravy, popř. Východu. Proti juniorkám 
si zahrály naše dorostenky. Proti mužům 
i ženám se utkaly výběry hráčů z Rokytnice 
a Chropyně. 
Všem našim hráčům děkujeme za reprezentaci 
oddílu a města Chropyně.                         

HŠ

Chropyňští házenkáři na Čechy–Morava

MOBILNÍ MASÉRKA

Olga Klusáková 

Vám nabízí tyto masáže:

Rekondiční a sportovní masáže 
Bambusové masáže 

Dornova metoda 
Breuss masáž

Nemusíte nikam chodit, 
přijedu k Vám domů.

Jen  prosím myslete na to, že lehátko 
je 2 - 2,5 m dlouhé a 70 cm široké 
a ještě je potřeba prostor na jeho 

obcházení, děkuji. Těším se na Vás!

Mobil: 731 047 091

e-mail: ok-mobilnimaserka@seznam.cz

Facebook: Mobilní masérka Kroměříž a okolí

reklama

Důležité upozornění 
pro dopisovatele a inzerenty.

Příspěvky do Zpravodaje města 
Chropyně zasílejte na e-mail: 
zpravodaj@muchropyne.cz
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Vloni na podzim poslal oddíl národní házené 
TJ Chropyně žádost o pořádání dvou vrcholo-
vých soutěží, Pohár ČR v kategorii dorostenců 
a Pohár ČR v kategorii starších žaček. Doufali 
jsme, že na některou z těchto akcí nás vyberou. 
Nakonec se povedlo a dostali jsme dokonce 
k pořádání obě tyto akce. 
Impulzem pro pořádání Poháru st. žaček 
byl fakt, že se družstvo umístilo na podzim 
na druhém místě, společně s oddílem z Ost-
ravy – Sokolem Svinov. Chropyňské družstvo 
mělo velkou základnu hráček. K základu 
družstva, které tvořily hráčky hrající poslední 
sezónu v této kategorii, se připojila mladá 
a velice nadějná děvčata, která v minulé 
sezóně vyhrála Pohár ČR v mladších žačkách. 
Situace v družstvu se ale během „covidové 
přestávky“ změnila. Většina nejstarších děvčat 
s hraním skončila a zůstaly zejména nejmladší 
dívky. To už jsme věděli, že Pohár pořádat 
budeme a že se bude konat o prvním víkendu 
v září. Proto bylo nutné trénovat už o prázdni-
nách. Přípravu jsme zahájily s většinou družstva 
na celostátním soustředění žactva v Dobrušce, 
kde naše dívky trénovaly společně s hráčkami 
ze Staré Huti, které jsou letošním Mistrem ČR 
v kategorii starších žaček. Děvčata docházela 
na tréninky zodpovědně, většina nechtěla ani 
žádné volno. Jediným problémem bylo zranění 
několika hráček na táborech. Tyto úrazy, které 
se staly v srpnu, negativně ovlivnily jak závěreč-
nou přípravu, tak i samotnou hru na Poháru.
A jak se samotný turnaj vyvíjel? V pátek 
3. září 2021 jsme odehrály dvě utkání. Nejprve 
s družstvem KNH Spoje Praha. Zpočátku bylo 
utkání velice nervózní, dělaly jsme hodně 
technických chyb. Pro nás bylo ale výhodou, 
že náš protihráč nebyl až tak silný, a i přes 
všechny chyby jsme ho dokázaly porazit 14:6. 
Dalších soupeřem bylo družstvo ze severních 
Čech, z Raspenavy. Utkání bylo po celou 
dobu vyrovnané. Když při závěrečném hvizdu 
byl výsledek na světelné tabuli 12:11 pro 
Chropyni, měly jsme velkou radost. Páteční 
den se nám povedl perfektně. Další utkání nás 
čekalo v sobotu ráno proti našemu známému 
soupeři ze Svinova. Utkání bylo až do 18 mi-
nuty vyrovnané. Pak soupeř udělal chybu 
při střídání, dostal červenou kartu, a měl tak 
o jednu hráčku v poli méně. Tuto výhodu 

se nám podařilo využít a navýšit náskok 
až na rozdíl 6 branek. Pak se situace otočila. 
Přestalo se nám dařit při střelbě, soupeřova 
brankařka se velice zlepšila a celé soupeřovo 
družstvo bojovným výkonem nakonec utkání 
v posledních sekundách srovnalo na konečných 
8:8. Výsledek nás velice mrzel. Musely jsme 
se z něj do dalšího utkání rychle oklepat, pro-
tože nás tento den čekala ještě další dvě velice 
těžká utkání. Ještě dopoledne jsme nastoupily 
proti družstvu z Kyšic ze západních Čech. Se sou-
peřem jsme držely krok až do druhého polo-
času, kdy ještě v 7. minutě byl vyrovnaný stav 
7:7. Pak nám soupeř utekl na konečných 8:13. 
Pro mě nejkrásnějším utkáním byl odpolední 
duel, s pozdějších vítězem poháru, Tymákovem, 
kdy naše děvčata nechala na hřišti všechno 
a vůbec se nemusela stydět za prohru 10:16. 
Ale poslední naše utkání v neděli bylo přesným 
opakem. Děvčata si samozřejmě spočítala, 
že pokud by vyhrála, tak obsadí třetí příčku. 
Toto je velice svázalo. Navíc při rozcvičování 
si ještě jedna z útočnic zvrtla kotník a do hry již 
nezasáhla. Utkání se vyvíjelo jednoznačně pro 
soupeře z jižní Moravy, Vracova. I přes domlu-
venou taktiku nebyly naše hráčky schopné tyto 
instrukce dodržovat, nedařila se jim ani střelba. 
Na soupeřovu tvrdou hru jsme nedokázaly najít 
odpověď. Utkání skončilo velkým brankovým 
rozdílem 7:20. Tímto jsme přišly nejen o tře-

tí, ale i o čtvrté místo a umístily se nakonec 
až páté. Děvčata byla hodně zklamaná. 
Za mě však není tento pohár vůbec žádným pro-
padákem. Toto družstvo má velice velký po-
tenciál v příštích letech, pokud jim vydrží zápal 
a chuť trénovat. Na čem máme pracovat, dobře 
víme.
Tímto bych chtěla poděkovat všem, kteří 
se na organizaci podíleli. Děkuji městu Chropyně 
za finanční podporu, restauraci Stará Orlovna 
za zajištění stravy a pitného režimu, Základní ško-
le Chropyně za umožnění ubytování družstev.  
Děkuji mnohokrát děvčatům za jejich přístup 
a své rodině za podporu jak při trénincích, tak 
i při organizaci této akce.                      H.Š. 

Konečné výsledky
1. TJ Sokol Tymákov
2. TJ Sokol Kyšice
3. TJ Sokol Vracov
4. TJ Sokol Svinov
5. TJ Chropyně
6. TJ Jiskra Raspenava
7. KNH Spoje Praha

Umístění jednotlivců: 
3. nejlepší střelkyně turnaje – Jana Koudel-
ková, 34 branek
Nejužitečnější hráčka družstva – Lenka Kou-
delková

Starší žačky se zúčastnily Poháru ČR v národní házené
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Naše chropyňské dorostenky se po obtížné 
sezóně probojovaly až na Mistrovství České 
republiky, které se jako minulý rok konalo 
v Přešticích od 27. do 29. srpna. Holky se vy-
daly spolu se svými trenéry na cestu již 
ve čtvrtek 26. srpna a čekal je velmi náročný 
prodloužený víkend. Už v pátek odpoledne 
proběhlo první utkání proti Dobrušce. Bohužel 
se jim ale nepodařilo uchopit hru do svých 
rukou a Dobrušce se povedlo utkání vyhrát, 
a tak si připsat první dva body v tabulce (8:22). 
Tentýž den večer proběhlo společné slavnostní 
zahájení mistrovství, kde pořadatelé pronesli 
pár slov a zazněla česká hymna. 
Ten nejnáročnější den ale teprve nastal. V so-
botu hrály holky tři utkání. Den započal 
prvním proti dorostenkám z Vracova. Rozdíl 
branek byl zpočátku velmi nízký, ale v druhém 
poločase se podařilo Vracovu zvýšit náskok 

Chropyňské dorostenky na Mistrovství ČR

a utkání skončilo prohrou Chropyně (7:15). 
Po obědě následovaly soupeřky z Tymákova, 
které byly favoritem celého mistrovství. Ty-
mákovský útok nastoupil do utkání s téměř 
stoprocentní úspěšností, kdy dokázaly každou 
šanci proměnit ve svůj prospěch. Ve druhém 
poločase však chropyňská obrana nastoupila 
s ještě větším odhodláním. Na obraně se za-
čalo dařit a Tymákovu se nepodařilo po dobu 
patnácti minut vstřelit ani jedinou branku. 
Tady utkání začalo být velice intenzivní. Padlo 
šest žlutých karet a jedna červená. Ani to ale 
nestačilo a utkání přineslo Tymákovu další dva 
body do jejich sbírky (8:16). 
Tento den byl zakončen posledním utkáním 
proti Bakovu nad Jizerou. Což bylo obtížné 
pro obě strany po takhle náročném dnu. 
V tomhle utkání rozhodovala každá minuta, 
ale i přesto proběhlo vše v pořádku a v duchu 
fair-play. V tomhle zápase padla jen jedna 
žlutá karta za opakovaný trest a obě strany 
ze sebe vydaly ten nejlepší výkon. Bakovu 
se povedlo vstřelit poslední minutu gól a celé 
utkání skončilo s rozdílem o dvě branky pro 
Bakov nad Jizerou (5:7). Utkání proběhlo 
z obou stran ve velmi příjemné náladě a holky 
odcházely s úsměvem.

V neděli proběhlo poslední utkání, a to proti 
Litvínovu. Zde naše holky ukázaly, že i po tak 
náročném víkendu dokáží ještě z posledních sil 
zabojovat. Bylo to velmi napínavé, až se z toho 
v Přešticích rozfandilo celé publikum. Celé 
utkání se udržovalo s rozdílem dvou branek. 
Litvínovu se podařilo využít ztracených míčů, 
a tak si zajistit jejich poslední výhru (9:13). 
Vyhlášení proběhlo i přes lehký déšť a děvčata 
si odnesla ocenění za krásné 6. místo. Celé 
mistrovství proběhlo bez jakéhokoliv zranění 
a ve velmi příjemném duchu. Musím zde velice 
pochválit naši obranu, protože po celou dobu 
našeho působení v Přešticích předváděla skvělý 
výkon. Nejužitečnější hráčkou tohoto mis-
trovstí za tým Chropyně byla zvolena Lucie Vy-
mazalová. Nestačili jsme se divit kolik energie, 
síly a vážně kvalitního výkonu nám za tenhle 
víkend ukázala. Chropyňská děvčata sklidila 
zasloužené pochvaly od trenérů i rozhodčích. 
Na závěr bychom chtěli za celý tým poděkovat 
organizátorům za skvělý přístup, rozhodčím 
za spravedlivou píšťalku a i všem účastníkům 
této vrcholové soutěže za úžasné zážitky 
i vzpomínky a neocenitelné nabité zkušenosti, 
které nám tohle mistrovství poskytlo. 

Adam Spáčil

reklama
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Chropyňské počasí
Chropyňské počasí v srpnu
- Průměrná teplota v srpnu dosáhla 18,5 °C. 
- Nejvyšší teplota byla naměřena 15. srpna v 16:25 (32,6 °C). 
- Naopak nejnižší teplota byla naměřena 25. srpna v 06:10 

(8,9 °C). 
- Nejteplejším dnem byl 14. srpen s maximální průměrnou tep-

lotou 25,0 °C. 
- Nejchladnějším dnem byl 26. srpen s minimální průměrnou 

teplotou 13,4 °C. 
- Srážky padaly během 20 dnů, celkem napadlo 123,8 mm. 
- Nejvíce jich spadlo 5. srpna (43,4 mm). 
- Slunečního svitu jsme si užili celkem po dobu 202,6 hodin.

zdroj: počasí-chropyne.cz, foto: ToRo

reklam
a

inzerce
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Společenská kronika 

Kdo měl rád, nezapomíná.

Dne 18. září 2021 by oslavil své 45. narozeniny 
pan 

 Vratislav Horsák. 

Dne 22. října 2021 
si připomeneme 3. smutné výročí jeho úmrtí. 
S láskou vzpomíná manželka s dětmi 
i s celou rodinou.

Dne 23. září 2021 jsme vzpomenuli 10. smutné 
výročí úmrtí našeho tatínka pana 

Františka Caletky. 

S úctou a láskou stále vzpomínají synové Fran-
tišek a Josef Caletkovi se svými rodinami.

Tolik jsi život miloval a chtěl jsi s námi být, 
osud byl ale krutý a nenechal Tě žít.

Dne 12. září 2021 by se dožil 23 let náš syn, 
bratr, vnuk a synovec pan 

Dominik Col. 

S láskou v srdci vzpomínají rodiče, sestra, prarodiče, ostatní příbu-
zenstvo a kamarádi.

Pro nás kdysi tak radostný den 
stal se smutnou vzpomínkou jen... 

Dne 26. září 2021 by oslavil své 
89. narozeniny pan 

 Václav Jurčík. 

S láskou stále vzpomíná manželka 
a dcera s rodinou.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal. 
Jen láska, úcta 

a vzpomínky v srdcích zůstávají dál.

Dne 27. září 2021 jsme vzpo-
mněli 5. smutné výročí úmrtí 
mé drahé manželky, naší 
maminky a babičky paní 

 Danuše Rusnákové. 

S láskou stále vzpomíná manžel, 
syn a dcera s rodinami.

Vážení čtenáři, pečlivě sledujte uzávěrku Zpravodaje, 
abyste nepromeškali vydání, ve kterém chcete uveřej-
nit Vaši vzpomínku či blahopřání.

Upozorňujeme občany, 
že zveřejnění ve Společenské kronice je zpoplatněno 
částkou 50 Kč za zveřejněnou osobu. Poplatek 
je splatný předem.

Dotlouklo Tvoje srdce, utichl Tvůj hlas,
avšak vzpomínka na Tebe dál žije v nás.

Tvůj hlas se ztratil, úsměv vítr vzal
a nám jen vzpomínky a bolest zanechal.

Dne 4. září 2021 jsme vzpomněli nedožité 
90. narozeniny pana 

Karla Fraňka. 

Zároveň si 18. října 2021 připomeneme 
2. smutné výročí úmrtí jeho 
manželky paní 

 Marie Fraňkové. 

S láskou a bolestí v srdcích stále vzpomínají 
synové Karel a Josef, dcery Ludmila, 
Jarmila a Michaela s rodinami.

Odpustíš nám tohle naše přání, 
jen chceme, aby svět věděl, že Tě máme rádi.

Přejeme Ti štěstí a samozřejmě zdraví,
ať Tě to s námi na světě co nejdéle baví.

Toto přání posílají 
milé mamince a babičce paní

Janě Kohlové,

která dne 7. října 2021 
oslavila krásné 
80. narozeniny, 
syn a dcera s rodinami.

Věk je jenom číslo.

Dne 3. září 2021 oslavila své životní jubileum 
90 let paní 

Jindřiška Bajerová. 

Hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do dalších 
let spolu s poděkováním za lásku, péči a obětavost přejí dcery 
Jaroslava, Drahomíra a Anna s rodinami.

Věk není to, v čem se pozná stáří, 
když Tvé oči mládím září 

a když srdce se umí pousmát, 
tak ten věk není znát. 

Dne 6. října 2021 oslavila své krásné narozeniny 
naše kamarádka paní 

                                 Alenka Iránková. 

Hodně zdraví, štěstí a životní pohody Ti přejí, kdo Tě rády mají 
– Miluška a Jara.
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Společenská kronika 

Bylas ruce, které hladí,
bylas moudrost, která radí,

bylas něžná jako sedmikrásky,
bylas pro nás domov plný lásky.

Dne 14. října 2021 
vzpomeneme 3. smutné 
výročí úmrtí paní 

 Květoslavy Dolníčkové. 

S láskou a úctou stále vzpomíná 
a nikdy nezapomene 
dcera Květoslava s rodinou.

Jen ještě pohled zpátky 
s tím trpce němým rtem,

a těm, kdož mě měli rádi, 
dík a sbohem všem.

Dne 23. října 2021 by oslavil 38. narozeniny 
náš syn a bratr pan 

                Zbyněk Grygar. 

Dne 11. prosince 2021 vzpomeneme 
20. výročí jeho úmrtí. S láskou vzpomínají 
rodiče, sestra s rodinou a kamarádi.

Kdo Tě znal, ten zná naši bolest, 
ten ví, co jsme v Tobě ztratili. 

V našem srdci žiješ dále, 
spi sladce, vždyť se opět shledáme.

Dne 6. října 2021 uplyne 7 let od chvíle, co nás 
opustil pan 

                                   Vladimír Spáčil. 

Vzpomíná celá rodina.

Čas ubíhá a nevrací, co vzal, 
jen vzpomínky nám v srdci zanechal.

Dne 7. října 2021 jsme si připomněli 3. smutné 
výročí úmrtí mého manžela pana 

Jiřího Duška. 

Stále vzpomíná manželka Ludmila.

Kdo tě znal, vzpomene.
Kdo tě měl rád, nikdy nezapomene.

Dne 1. října 2021 jsme vzpomněli 1. smutné 
výročí úmrtí pana 

Miroslava Havlíčka. 

S láskou a úctou vzpomíná manželka s rodinou.

Tvůj hlas se ztratil, Tvůj úsměv vítr vzal 
a nám jen vzpomínky a bolest zanechal…

Dne 31. října 2021 uplyne první smutný rok 
od úmrtí manželky, maminky, babičky, tchyně 
a kamarádky paní 

Lidušky Menšíkové. 

S láskou vzpomínají manžel Bořek, dcera Lucie s rodinou a synové 
Tomáš a Michal s rodinami.

Čím byl jsi nám, to ví jen ten, 
kdo ztratil...

Dne 31. října 2021 vzpomeneme 
15. výročí úmrtí pana 

 Václava Jurčíka. 

S láskou stále vzpomíná maminka 
a sestra s rodinou.

       
Uzávěrka Zpravodaje města Chropyně:
č. 9/2021 - 21. října (vychází 5. listopadu)
č. 10/2021 - 25. listopadu (vychází 10. prosince)

Vychází měsíčně v nákladu 2150 ks - bezplatná distribuce
Uzávěrka tohoto čísla: 23. září 2021 (číslo vychází 8. října 2021)  
Uzávěrka příštího čísla: 21. října 2021 do 12:00 hod.
Při nedodržení termínu uzávěrky nemusí být příspěvek zve-
řejněn.

Město Chropyně upozorňuje, že odpovědnost za otištěný obsah place-
ných sdělení nesou zadavatelé inzerce. O výběru příspěvků a době jejich 
zveřejnění rozhoduje výlučně redakce. Příspěvky mohou být redigovány, 
podstata jejich obsahu zůstává nezměněna. Názory autorů článků 
se nemusí shodovat s názory redakce. Šíření veškerého obsahu Zpravo-
daje bez souhlasu redakce je zakázáno.

Vážení čtenáři, 
obracíme se na Vás s žádostí, abyste výběru fotografií 
do Společenské kroniky věnovali maximální úsilí.
V případě vzpomínek prosím zapátrejte po rodině, 
abychom zde zveřejňovali co nejkvalitnější fotografie, 
které již zůstanou v našem digitálním archivu a budou 
Vám kdykoliv příště k dispozici. Děkujeme.
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Přehled kulturních akcí 
v Chropyni a okolí

více informací na
www.muchropyne.cz

Chropyně KURZ KERAMIKY PRO DĚTI
05.10.–08.12. Kurz keramiky pro všechny kreativní děti, které mají 

chuť a odvahu vymodelovat dílko podle vlastních 
představ a dát prostor své fantazii. Děti si osahávají 
nový materiál a setkávají se s různými druhy keramic-
ké hlíny a rozmanitými technikami zdobení a glazo-
vání. Bez zábran experimentují s hlínou, poznávají 
její vlastnosti a při tvoření zároveň odpočívají. Cena 
za 10 lekcí je 800 Kč. Více uvnitř Zpravodaje.

 Kde: MKS Chropyně, 16:00

Chropyně KURZ KERAMIKY PRO ZAČÁTEČNÍKY 
06.10.–07.12.  A PO KROČILÉ
     Zažíváte pocity štěstí, když vám pod rukama vzniká 

něco krásného a zároveň užitečného? Pak se na-
učte pracovat s keramickou hlínou. Nahlédněte 
pod ruce umělcům a profesionálním keramikům, 
kteří se s vámi na kurzech rádi podělí o své znalosti 
a zkušenosti. Připomínkou vaší šikovnosti vám budou 
vlastnoručně vyrobené misky a hrnečky v kuchyni 
či na poličce. Cena za 10 lekcí je 1.500 Kč. Více 
uvnitř Zpravodaje. 

 Kde: MKS Chropyně, 16:00–18:00 
 a 18:30–20:30

Chropyně POHÁDKOVÝ POCHOD PODZIMNÍM LESEM
16.10. Odbor Klubu českých turistů a A-Tom Kamínek 

Chropyně pořádá podzimní pochod za chropyňskou 
bludičkou. S sebou baterku nebo lampion a kabanos 
na opékání. Vstupné: 10 Kč.

 Kde: start u „lázní“, od 17:00 do 18:00

Chropyně LAMPIONOVÝ PRŮVOD, STRAŠIDELNÝ DŮM, 
27.10.  DÝŇOBRANÍ
 Služby občanům Chropyně, p. o., Junák - český 

skaut a A-Tom Kamínek Chropyně Vás srdečně zvou 
na Lampionový průvod městem. Součástí této akce 
bude tradiční pokládání věnců, strašidelný dům plný 
překvapení, tvořivé dílny, dýňobraní. Občerstvení 
zajištěno v prostorách u zámku. Vstupné do straši-
delného domu 30 Kč.

 Kde: Hanácké náměstí, 17:00

Chropyně KURZ ENKAUSTIKY
11.11. Relaxační kurz malování horkým voskem. Tento 

kurz je vhodný pro všechny bez ohledu na výtvarné 
schopnosti. Délka kurzu 2,5 hodiny. Více uvnitř 
Zpravodaje. Cena: 400 Kč.

 Kde: MKS Chropyně,16:00

Chropyně KURZ VAZBA VÁNOČNÍCH VĚNCŮ
22.11. Ve dvouhodinovém kreativním kurzu se seznámíte 

se základy, tipy a trendy vánoční floristiky. V praxi 
si vyzkoušíte výrobu svého adventního věnce pod 
dohledem zkušené floristky Kateřiny Buksové. 
Na výběr budete mít spoustu floristického mate-
riálu, dekorací a svíček, takže výzdobu si vytvoříte 
dle svého vlastního vkusu. Více uvnitř Zpravodaje. 
Cena: 550 Kč.

 Kde: MKS Chropyně, 17:00

Chropyně KURZ ZDOBENÍ DORTŮ
5.–19.11. Kurz je určen pro začátečníky i pokročilé. Naučíte 

se, jak nazdobit klasický dort, marcipánový nebo 
ovocný. Z každého kurzu si odnesete malý dort 
o průměru 13 cm. Cena: 1.500 Kč/za 3 lekce nebo 
533 Kč/za jednu lekci.

 Kde: MKS Chropyně, 17:00

Chropyně VÁNOCE V MĚSTSKÉM KULTURNÍM STŘE-
12.11.–17.12.  DISKU 
 Výstava jak za starých časů našich babiček. Vánoční pro-

dej cukroví, zabíjačky, baněk a ozdob. Vstupné 
zdarma.

 Kde: MKS Chropyně, 10:00–17:00

Chropyně JEŽÍŠKOVA NEBESKÁ POŠTA
26.11.–18.12. Pro děti bude opět tento rok u vánoční stromu po-

stavena schránka na vánoční dopisy Ježíškovi. Každé 
dítko do Štědrého dne obdrží odpověď od samotného 
Ježíška. Vstupné zdarma.

 Kde: areál zámeckého parku 

Chropyně ROZSVÍCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU 
27.11. Tradiční vánoční program plný hudby, vystoupení. 

Vstupné zdarma.
 Kde: areál zámeckého parku

Chropyně VÁNOČNÍ ÚSMĚVY ZDEŇKA TROŠKY 
30.11. Známý český režisér Zdeněk Troška vypráví nejen 

o filmech, které všichni známe, ale i o jídle a die-
tách, žrádle a dobrotách ve všech podobách, tedy 
i v té vánoční podobě! Jak vznikl takový dříve ne-
náviděný, dnes milovaný vánoční králík na smetaně 
nebo kapr na křenu, diváci uslyší v tomto pořadu! 
Vstupné: v předprodeji 200 Kč, na místě 250 Kč. 
Rezervace na tel.: 601 508 981.

 Kde: Club Hell Chropyně (Masarykova 14), 
 19:00

Kroměříž ŠPERKAŘSKÝ FESTIVAL A RUKODĚLNÉ TRHY
23.–24.10. Unikátní prodejní výstava šperků, kovové a skle-

něné bižuterie, zirkonia, drahých kamenů a mine-
rálů. Milovníci kreativní tvorby mají jedinečnou 
příležitost vidět a koupit handmade výrobky 
předních českých firem. Pro širokou veřejnost 
je jako doprovodný program připravena dvou-
denní ochutnávka českých a moravských vín spo-
jená s prodejem produktů tuzemských výrobců 
uzenin, sýrů a pochutin. 

 Více na www.vystavistekromeriz.cz 
 Kde: Výstaviště Kroměříž

Kroměříž AQUATERA
07.11. Pravidelná chovatelská burza pro širokou veřejnost, 

která se koná na Výstavišti Kroměříž. Na akci nalez-
nete akvarijní ryby, rostliny, krmiva, terária, terarijní 
zvířata, chovatelské potřeby a mnoho dalšího. Vstup-
né 50 Kč (základní vstupné), 30 Kč (důchodci, děti). 
Parkovné 20 Kč.

 Kde: Výstaviště Kroměříž, 8:00–12:00 

Hulín BLÍZKÁ SETKÁNÍ 
19.10. Zábavný pořad s Naďou Konvalinkovou a Marcelem 

Zmožkem. Vstupné 250 Kč v předprodeji v IC Hulín.
 Kde: MKC Hulín, 19:00


